
В своята реч пред 20-ия 
конгрес на ККП генералният 
секретар на ЦК на ККП Си 
Дзинпин произнесе реч за 
едни наистина мащабни, 
епохални начинания, 
които ще обхванат както 
следващите пет години, така 
и по-нататъшния период на 
новата епоха на развитие на 
огромната азиатска страна, 
обхващаш времето от 2020 до 
2035 година.

Как може накратко да се 
синтезират тези начертания? 
Преди всичко с факта, че те 
обхващат всички сфери на 
живота в Китай, че те ще 
повлияят несъмнено и на 
развитието на световната 
геополитика, и ще приближат 
времето на плодотворно 
споделено бъдеще за всички 
хора на планетата.

Силни думи? Съвсем не. 
Последният десетгодишен 
период, изминат от 18-ия  
конгрес на ККП до днес, 
подчертава с езика 
на фактите и цифрите 
забележителния възход 
на Китайската народна 
република, огромни 
постижения за една  
декада, равняващи се на 
това, което други развити 
страни по света са 
постигнали за цял век.

Както изтъкна генералният 
секретар Си Дзинпин, „...в 
следващите години Китай 
ще ускори още повече 
създаването на нов модел 
на развитие, ще завоюва 
сферата на най-високите 
технологии, ще трасира 
завършващите етапи от 
националното възраждане, 
подмладяване на нацията и 
насърчаване на общност на 
споделена съдба“.

Исторически начертания, 
откриващи пътя на нов, 
социалистически Китай 
към първенстващо място в 
геополитическата панорама 
на планетата.

Петър Герасимов

Широки 
хоризонти
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220-и конгрес на ККП –  
мащабни, епохални 
начертания
Си Дзинпин изнесе доклад за 
работата на Централния комитет  
и определи като главна  
задача на ККП да обедини и 
ръководи народа по пътя към 
изграждането на силна и модерна 
социалистическа държава

Поздравления  
и мнения за 20-ия 
конгрес на ККП
Известни български общественици 
приветстват Конгреса  
на ККП и споделят мнения  
за всестранния напредък на КНР,  
под ръководството на партията  
и генералния секретар  
на ЦК на ККП Си Дзинпин.
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Млад творец и  
неговите скулптури
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Историята на пианист,  
страдащ от аутизъм 13

Тържествено честване 
10-годишнината на 
Институт „Конфуций“ 
във Великотърновския 
университет

Започна 20-ият 
Конгрес на ККП
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Си Дзинпин: Главната задача на ККП е да обедини и ръководи народа по пътя към 
изграждането на силна и модерна социалистическа държава

а 16 октомври в Пекин бе 
открит 20-ият конгрес на 
Китайската комунистиче-
ска партия.

В първото заседание 
генералният секретар на 

ЦК на ККП Си Дзинпин изнесе до-
клад за работата на Централния ко-
митет през изминалия му петгоди-
шен мандат.

В него той посочи, че модерниза-
цията с китайска специфика е про-
цес на социалистическа модерниза-
ция, ръководена от ККП, която съче-
тава общи за всички страни с черти, 
характерни само за Китай. В бъдеще 
главната задача на ККП е да обеди-
ни и ръководи китайския народ по 
пътя към всеобхватното изграждане 
на силна и модерна социалистическа 
държава и реализиране на мечтата 
за велико национално възраждане.

Си Дзинпин подчерта, че всеоб-
хватното изграждане на силна и мо-
дерна социалистическа държава ще 
се реализира на два етапа: от 2020 
до 2035 г., когато Китай трябва да 
завърши в общи линии социалисти-
ческата модернизация; а от 2035 г. 
до средата на века да се превърне в 
просперираща, силна, демократич-
на, културно развита, хармонична и 
екологична социалистическа държа-
ва. Следващите пет години ще бъдат 
ключови за началото на процеса по 
всеобхватно изграждане на модерна-
та социалистическа държава, посочи 
той. Си Дзинпин изтъкна, че за по-
следното десетилетие Китай е пре-
живял три големи събития с дълбо-
ко историческо значение – 100-го-
дишния юбилей от основаването на 
ККП, навлизането на социализма с 
китайска специфика в нова епоха и 
изпълнението на целите за изкоре-
няване на бедността и всеобхватно 
изграждане на общество със средно 
ниво на благосъстояние. Тези пости-
жения са резултат от единството и 
борбата на ККП и народа и те ще 
останат в историята на китайската 
нация, както и оказват голямо вли-
яние върху целия свят, подчерта Си 
Дзинпин.

„От този ден нататък централна-
та задача на ККП ще бъде да ръко-
води китайския народ от всички ет-
нически групи в съгласувано усилие 
за реализиране на целите на Втора-
та стогодишнина - изграждането на 
Китай във велика модерна социа-
листическа държава във всички от-
ношения, за напредък в подмладя-
ването на китайската нация на всич-
ки фронтове чрез китайския път към 
модернизация“, каза Си Дзинпин в 
своя доклад пред първата сесия на 
конгреса.

Той призова всички членове на 
ККП никога да не забравят първо-
началния стремеж и учредителната 
мисия на Партията и да имат сме-
лостта и способността да продължат 
борбата.

Международно десетилетие
Си приветства голямата трансфор-

мация през първото десетилетие на 
новата ера като „крайъгълен камък в 

Н

историята на партията, на Китайска-
та народна република, както и на ре-
формите и отварянето, на развитие-
то на социализма и цялостното раз-
витието на китайската нация.“

ККП прегърна своята стогодиш-
нина, постави началото на нова ера 
на социализма с китайски харак-
теристики, изкорени абсолютната 
бедност и завърши изграждането 
на умерено проспериращо общество 
във всички отношения, като по то-
зи начин завърши целта за Първа-
та стогодишнина, каза той, нари-
чайки трите големи събития „исто-
рически подвизи“.

БВП на Китай възлиза на 18,5 
процента от световната икономика, 
което е ръст от 7,2 процентни пунк-
та през последните 10 години. Вто-
рата по големина икономика в све-
та се превърна в основен търговски 
партньор за над 140 страни и регио-
ни, тя е водеща в света по общ обем 
на търговията със стоки.

Китай също се присъедини към 
редиците на иноваторите в света с 
пробиви в някои основни техноло-
гии в ключови области. Със своята 
философия за развитие, фокусирана 
върху хората, страната е изградила 
най-големите системи за образова-
ние, социално осигуряване и здраве-
опазване в целия свят.

Като съвместно начинание, ини-
циативата „Един пояс, един път“ бе-
ше приветствана от международната 
общност както като обществено бла-
го, така и като платформа за плодо-
творно сътрудничество.

Други големи постижения, изтък-
нати от Си Дзинпин, варират от ця-
лостно задълбочаване на реформа-
та до напредъка в критичната бит-
ка срещу замърсяването.

Макар да потвърждава напълно 
забележителните постижения на пар-
тията, Си също така призова всички 
членове на ККП да не изпускат от 
поглед недостатъците, трудностите и 
проблемите, като например пречки-
те, възпрепятстващи висококачестве-
ното развитие и големите различия в 
развитието и разпределението на до-
ходите между градските и селските 

райони и между отделните региони.
Китайският път  

към модернизация
Най-многолюдната държава в све-

та върви по невиждан досега модел 
на модернизация.

В своя доклад Си Дзинпин отно-
во потвърди, че китайската модер-
низация е социалистическата модер-
низация, реализирана под ръковод-
ството на ККП.

Китайската модернизация е мо-
дернизация на огромно население, на 
общ просперитет за всички, на мате-
риален и културно-етичен напредък, 
на хармония между хората и приро-
дата и на мирно развитие, подчерта 
той, добавяйки, че предлага на чо-
вечеството „нов избор“ за постига-
не на модернизация.

В своя двуетапен стратегически 
план ККП има за цел основно да 
реализира социалистическата модер-
низация от 2020 до 2035 г. и да пре-
върне Китай във велика, модерна 
социалистическа страна, проспери-
раща, силна, демократична, култур-
но напреднала, хармонична и краси-
ва от 2035 г. до средата на този век.

Си Дзинпин изложи цялостните 
цели за развитие на Китай до 2035 г., 
които включват значително увелича-
ване на БВП на глава от население-
то, за да се изравни с този на средно 
развита държава, значително засил-
ване на националната „мека сила“, 
стабилно понижаване на въглерод-
ните емисии, както и цялостно ук-
репване на системата и на възмож-
ностите за национална сигурност.

Той също така подчерта задачи-
те и целите в амбициозния стремеж 
на Китай към модернизация, като 
изграждане на социалистическа па-
зарна икономика с висок стандарт, 
напредък на народната демокрация 
в целия процес, прилагане на стра-
тегията за заетост на първо място, 
както и упражняване на управление, 
основано на закона във всички сфе-
ри на живота.

„Следващите пет години ще бъдат 
от решаващо значение за добър старт 
на нашите усилия за изграждане на 

модерна социалистическа страна във 
всички отношения“, каза генералният  
секретар на ЦК на ККП.

Гръбнак на нацията,  
котва на стабилността

Китай навлезе в период на раз-
витие, в който стратегическите въз-
можности, рискове и предизвикател-
ства се появяват едновременно, а не-
сигурността и непредвидените факто-
ри нарастват, каза Си Дзинпин пред 
присъстващите 2340 делегати и спе-
циални делегати, представляващи 
над 96 милиона членове на партията.

Предупреждавайки за различни 
събития - от „черен лебед“ и „сив но-
сорог“, които могат да се случат по 
всяко време, Си Дзинпин в доклада 
си призова ККП да бъде готова да 
„издържи на силни ветрове, бурни 
води и дори опасни бури“.

Той призова партията, която спо-
ред него винаги е била „гръбнакът“ 
на нацията, винаги да бъде нащрек и 
да има предвид, че автономната ре-
форма е „пътуване, което няма край“.

Описвайки корупцията като „рак 
за жизнеността и способността на 
партията“, Си Дзинпин призова за 
спечелване на тежката и продължи-
телна битка срещу нея.

Си подчерта, че марксизмът е ос-
новната ръководна идеология, върху 
която се основават и процъфтяват 
ККП и Китай.

„Нашият опит ни научи, че на 
фундаментално ниво дължим успе-
ха на нашата партия и на социали-
зма с китайски характеристики на 
факта, че марксизмът работи особе-
но когато е адаптиран към китайския 
контекст и нуждите на нашето вре-
ме“, каза той.

В свят, който „отново е достигнал 
кръстопът в историята“, Си Дзинпин 
отново подчерта ангажимента на Ки-
тай за насърчаване на общо разви-
тие и човешка общност със споде-
лено бъдеще.

„Само когато всички страни пре-
следват каузата на общото благо, жи-
веят в хармония и участват в сътруд-
ничество за взаимна изгода, ще има 
устойчив просперитет и гарантира-
на сигурност“, се изтъква в доклада.

Китай се придържа към правил-
ния курс на икономическа глобали-
зация и се противопоставя на всички 
форми на едностранност, добави Си.

Китай ще продължи да следва не-
отклонно независима мирна външ-
на политика, ще определя позици-
ите и политиката си въз основа на 
значимостта на отделните въпроси, 
ще продължи да поддържа основните 
норми и защитава справедливостта 
в международните отношения, ка-
то в същото време се противопос-
тавя на хегемонизма и възраждане-
то на Студената война под каквато 
и да е форма. Китай е твърдо про-
тив намесата във вътрешните рабо-
ти на други страни и използването 
на двойни стандарти в международ-
ните отношения. Ние никога няма 
да поемем по пътя на хегемонизма 
и експанзията, подчерта в доклада 
си Си Дзинпин.

20-и конгрес на ККП – 
мащабни, епохални начертания
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学习进行时丨二十大报告，习近平总书记开篇强
调了伟大建党精神

中国共产党第二十次全国代表
大会于10月16日在北京开幕。习
近平总书记代表第十九届中央委
员会向大会作报告，开篇强调了“
弘扬伟大建党精神”。

伟大建党精神是习近平总书
记2021年7月1日，在庆祝中国共
产党成立100周年大会上首次提
出的。

那次讲话中，习近平总书记将
伟大建党精神概括为“坚持真理、
坚守理想，践行初心、担当使命，
不怕牺牲、英勇斗争，对党忠诚、
不负人民”32个字，并指出，这是
中国共产党的精神之源。

壮阔百年间，中国共产党弘扬
伟大建党精神，在长期奋斗中构
建起中国共产党人的精神谱系，
锤炼出鲜明的政治品格。

外国政党政要和各界人士热烈祝贺中共二十大胜利召开
新华社北京10月18日电  

在中国共产党第二十次全
国代表大会召开之际，外
国政党政要和各界人士致
电致函中共中央和习近平
总书记，热烈祝贺中共二十
大胜利召开。

喀麦隆人民民主联盟
主席、总统比亚表示，值此
中共二十大召开之际，谨代
表喀人民民主联盟全体党
员，向中国共产党、中国领
导人和伟大的中国人民致
以热烈祝贺，相信大会必
将为中华民族伟大复兴注
入新的动力。

尼泊尔总统班达里表
示，长期以来，在习近平总
书记的坚强领导下，中国
经济社会发展取得了巨大
成就，发展中国家从中汲
取了成功经验。尼中两国
政府、政党间的高层往来
有助于推动两国关系提速
发展。

塞舌尔总统拉姆卡拉旺
表示，相信中共二十大将
在以往成就的基础上，制
定新的目标任务，指引中
国迈上建设伟大繁荣的现
代化国家新征程，实现第
二个百年奋斗目标和中华
民族伟大复兴。

基里巴斯总统马茂表
示，赞赏中国政府坚定不
移地致力于和平与发展，
追求人与自然和谐共生，
促进互利共赢合作。基政
府和人民祝愿大会取得圆
满成功，期待中国特色社
会主义取得更大发展。

巴基斯坦穆斯林联盟（
谢里夫派）主席、政府总
理夏巴兹表示，中共二十
大召开正值世界格局发生
深刻变化的关键时刻。坚
信在此次大会期间，中国
领导人将以高瞻远瞩的智
慧，为中华民族的进步和
繁荣制定路线图。

巴巴多斯工党领袖、政
府总理莫特利表示，谨就
中国过去十年取得的辉煌
成就向习近平总书记和中
国人民致以热烈祝贺和良
好祝愿。中共二十大标志
着中国的发展将迈上新的
征程，并将在国际事务中
发挥更大的作用。

波黑独立社会民主人
士联盟主席、波黑主席团
塞尔维亚族成员多迪克表
示，习近平总书记提出的全
球发展倡议、全球安全倡
议等政治主张将为建设普
遍安全、共同繁荣的世界
作出贡献。

南苏丹苏丹人民解放运
动副主席、副总统瓦尼表
示，感谢中国共产党一直
以来为南苏丹党、政府和
人民提供的支持，愿持续
加强同中共在各领域的特
殊友好合作关系。

塞尔维亚前进党副主
席、国民议会议长奥尔利
奇表示，伟大光荣的中国
共产党着眼于第二个百年
奋斗目标，作出重大开创
性决策，将为国家未来发
展指明方向。相信中共二

十大将因此载入史册，引
领中国坚定迈向更加光明
的未来。

马尔代夫进步大会联盟
领袖、前总统亚明表示，中
国共产党秉持全心全意为
人民服务的宗旨，为中国
人民带来了繁荣和幸福。

日本社会民主党党首福
岛瑞穗表示，祝愿中国共
产党取得更大发展，为在
世界上消除贫困、维护世
界和平、保护地球家园作
出更大贡献。

韩国共同民主党党首
李在明表示，衷心祝贺中
共二十大召开，期待本次
大会为东北亚和平繁荣乃
至世界和平作出更大贡
献。希望韩中友好合作历
久弥坚。

蒙古民族民主党主席
朝格特格日勒表示，中国
共产党立足新时代，领导
国家沿着中国特色社会主
义道路不懈奋进，实现国
家富强，得到全世界钦佩
和赞誉。

土库曼斯坦民主党主
席谢尔达罗夫表示，在中
国共产党领导下，友好的

面对新时代新征程更光荣的
使命、更伟大的工作，把伟大建党
精神传承下去、发扬光大，是我

们“自信自强、守正创新，踔厉奋
发、勇毅前行”的内在要求。

“拥有马克思主义科学理论指

中国将继续沿着中国特色
社会主义道路不断前进。

俄罗斯联邦共产党主
席久加诺夫表示，100多
年来，中国共产党走过了
奋斗与胜利的辉煌历程，
带领中国经济跻身世界
前列。

欧洲左翼党主席比尔鲍
姆表示，中共二十大的召开
具有重大意义。欧洲左翼
党期待与中国共产党进一
步加强党际关系。

叙利亚阿拉伯复兴社会
党副总书记希拉勒表示，
中共二十大的召开正值中
国人民的伟大事业进入新
阶段。在中国共产党的领
导下，中国人民在政治、经
济、文化等领域取得长足
进步。

阿尔及利亚民族解放阵
线党总书记布阿吉表示，
中共二十大是中共发展史
上重要的里程碑。阿民族
解放阵线党愿增进同中共
的沟通协商与经验交流。

南非共产党总书记马派
拉表示，中国共产党以人
民为中心的发展理念以及
治国理政成就和经验为世
界各国制定自己的发展政
策提供了重要借鉴。

赤道几内亚民主党总书
记奥萨表示，中国共产党
通过此次大会，将不断走
向新的胜利。赤几民主党
愿继续深化两党和两国人
民之间的友好关系。

德国社民党前主席、前
政府副总理兼外长加布
里尔表示，相信中共二十
大能够为人类应对全球性
问题带来新的解决方案，
期待德中两国通过国际合
作，提高各国共同解决人
类危机的意愿和能力。

意大利前政府总理、欧
洲意大利人基金会主席
达莱马表示，中共二十大

将引领中国继续致力于维
护世界和平，推动构建更
加公正的国际秩序，团结
人类进步力量共同应对
贫富差距、气候变化等重
大问题。

柬埔寨人民党中央委员
会表示，柬人民党全力支
持习近平总书记提出的构
建人类命运共同体理念，
愿不断巩固双方“铁杆情
谊”，携手构建柬中命运共
同体。

上海合作组织秘书长张
明表示，上合组织国家普
遍赞赏并高度评价中国共
产党领导国家取得的伟大
发展成就，相信中共二十
大的胜利召开将为全面深
化中国同上合组织国家合
作，构建更加紧密的上合
组织命运共同体创造新条
件、开辟新机遇。

此外，发来贺电贺函的
还有纳米比亚人组党前主
席、开国总统努乔马，埃塞
俄比亚前总统穆拉图，斯
洛文尼亚前总统图尔克，
坦桑尼亚革命党中央委员
会委员、前政府总理平达，
埃及前政府总理沙拉夫，
也门改革集团领导人、副
议长巴西拉，巴基斯坦参
议院副主席曼迪瓦拉，摩
洛哥进步与社会主义党总
书记本阿卜杜拉，南非非
国大总司库马沙蒂勒，印
尼专业集团党经济事务主
席、国会对华友好小组主
席普特丽，巴勒斯坦民主
阵线政治局委员、外事书
记法特希，巴西进步党全
国执委、巴中议员阵线主
席皮纳托，比利时劳动党
国际部长德贝尔德，英国
保守党议会中国小组秘书
长布雷德肖，墨西哥欧亚
研究会主席齐利，塞尔维
亚贝尔格莱德平等世界论
坛主席约万诺维奇等。

导是我们党坚定信仰信念、把握
历史主动的根本所在”“我们党立
志于中华民族千秋伟业，致力于人
类和平与发展崇高事业，责任无
比重大，使命无上光荣”“依靠顽
强斗争打开事业发展新天地”“中
国共产党领导人民打江山、守江
山，守的是人民的心”……伟大建
党精神的内涵体现在报告当中。

今天，我们比历史上任何时期
都更接近、更有信心和能力实现
中华民族伟大复兴的目标，同时
必须准备付出更为艰巨、更为艰
苦的努力。

伟大建党精神激励中国共产
党创造辉煌的百年伟业，弘扬伟
大建党精神，中国共产党人必将
团结带领全国各族人民在新时代
创造新的伟业。
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Проф. Захариев, 
който е председател 
на българската 
Национална 
асоциация „един пояс, 
един път”, се обърна 
към делегатите на 
конгреса:

в своя поздравителен 
адрес до конгреса на 
ККП председателят  
на Управителния  
съвет на БККир  
г-жа Десислава 
ДоНчева се обръща  
към делегатите на  
20-ия конгрес  
на ККП с думите:

разговор за КМГ с 
българския дипломат 
радион ПоПов – дълги 
години зам.-министър 
на външните работи на 
България. в интервюто  
в навечерието на 20-ия  
конгрес на ККП той 
споделя мнението си 
за ролята и значението 
на Китай в глобалната 
политика и икономика, 
за „визитата” на Нанси 
Пелоси в Тайван, както 
и за перспективите на 
българо-китайските 
отношения.

прИяТелИ

важаеми участ- 
ници в 20-ия 
конгрес на ККП,

За мен е удо-
волствие и чест 
да ви поздравя 

най-сърдечно от името на 
българската Национална 
асоциация „Един пояс, един 
път“ и на Фондация „Славя-
ни“, се казва в приветстви-
ето от известният българ-
ски общественик проф. За-
хари Захариев. Той продъл-
жава по-нататък с думите: 
„От 18-ия партиен конгрес 
през 2012 г. насам Китай де-
монстрира, че гради и по-
стоянно доразвива ефектив-
на система за управление, 
чрез която доказа сериоз-
ните исторически предим-
ства на социализма с ки-
тайска специфика пред иде-
ологията и политическата 

практика на неолиберали-
зма”. Професорът подчер-
тава, че китайските лиде-
ри демонстрираха възмож-
ностите си за вземане на 
мащабни и сложни реше-
ния по-бързо в сравнение 
с агонизиращата полити-
ческа парализа, която уда-
ри САЩ и Европа през по-
следните години. Затова и 
китайският модел на раз-
витие се превръща в алтер-
натива на неолиберализма.

В писмото си председа-
телят на българската На-
ционална асоциация „Един 
пояс, един път” е категори-
чен, че под ръководство-
то на Си Дзинпин, Китай 
действа като „суперси-
ла” във всяка област. Той 
подчертава, че „гласът на 
КНР се възприема от всич-
ки страни като неотменим 

фактор при формирането 
на всяко решение, касае-
що междудържавните от-
ношения”.

По-нататък проф. Заха-
риев се спира на изклю-
чителната важност на гло-
балната инициативата на 
Си Дзинпин „Един пояс, 
един път“, която е от особе-
но значение за България, в 
контекста на непосредстве-
но свързания с този мега-
проект План за всестран-
но развитие на отношени-
ята с Централна и Източ-
на Европа.

В края на приветстви-
ето си проф. Захари Заха-
риев отново изразява кате-
горичното си мнение, че 
китайските комунисти са 
призвани от самата исто-
рия не само да дадат свой 
творчески принос, но и да 

изиграят обединителна ро-
ля за един нов интернацио-
нализъм. Той дава пример с 
думите на председателя Си 
Дзинпин пред юбилейна-
та среща на ООН, а имен-
но: „Замяна на конфликта 
с диалог, принудата – с кон-
султации, и нулевата сума 
– с печеливша… Трябва да 
разширим допирните точ-
ки на общите интереси на 
всички и да изградим голя-
мо глобално семейство на 
хармония и сътрудничест-
во“. Председателят на бъл-
гарската асоциация „Един 
пояс, един път” подчерта-
ва, че това е и ориентирът 
за Китай в неговия път към 
100-годишнината от създа-
ването на КНР. 

„Желаем успех във ва-
шата високоотговорна дей-
ност!”

важаеми делегати, 
В навечерието на 
20-ия конгрес на 
Китайската кому-
нистическа пар- 
тия от името на 

членовете и УС на Бълга-
ро-китайската камара за 
индустриално развитие и 
лично от мое име ви по-
желавам ползотворна и ус-
пешна работа. 

По-нататък в поздравле-
нието си българската биз-
нес дама подчертава, че в 
настоящата напрегната и 
динамична геополитиче-
ска парадигма този кон-
грес е ключов не само за 

просперитета на КНР, но 
и за икономическото раз-
витие на останалия свят.

„През изминалите 10 
години Китай изгради 
уникален социално-иконо-
мически модел на разви-
тие на обществото и ико-
номиката, така че се пре-
върна във водеща светов-
на икономика. 

Китай подаде ръка за 
изграждане на сътрудни-
чество и приятелство на 
останалия свят чрез реди-
ца свои инициативи и до-
каза, че икономическият 
просперитет може да бъ-
де споделен с приятели и 

партньори от всички кон-
тиненти”, се казва още в 
поздравителния адрес.

Десислава Дончева се 
спира специално на отно-
шенията между България 
и Китайската народна ре-
публика, като припомня, 
че двете страни създадоха 
устойчиви партньорства и 
имат все още огромен по-
тенциал за развитие, про-
диктуван от новата геопо-
литическа и икономиче-
ска среда. 

Тя е убедена, че рабо-
тата и решенията на 20-
ия конгрес на Китайска-
та комунистическа пар- 

тия ще отворят нови хори-
зонти и възможности за съ-
трудничество в полза на на-
шите две общества.

Председателят на БК-
КИР отправя специални 
поздравления към гене-
ралния секретар на ККП 
Си Дзинпин, под чието 
ръководство КНР постиг-
на всички уникални успехи 
както във вътрешен, така и 
в международен мащаб, и 
му пожелава още дълги го-
дини да ръководи ККП и 
страната ползотворно и ус-
пешно в името на общност-
та на споделена съдба, в ин-
терес на целия свят!

– Г-н Попов, кажете ни 
вашето мнение за ролята и 
значението на КНр през по-
следните години в световна-
та политика и икономика?

– Може би трябва да за-
почна, позовавайки се на 
известни световни лич- 
ности, анализатори и футу- 
ролози, които гледат напред 
в бъдещето и които още 
през 1995 – 1996 г. прогно-
зираха, че към 2015 – 2020 г.  
Китай ще бъде икономиче-
ска сила номер едно, а от 
2025 г. – вероятно ще бъде 
и военна сила номер едно! 
Виждам, че в почти 98% 
тези прогнози се сбъдват – 
ако не първа, Китай е вто-
ра сила в икономиката към 
момента, а и съвсем сме-
ло можем да продължим с 
прогнозите, че много скоро 
Китай ще бъде номер едно, 

което всява смут в западни-
те опоненти, а да не гово-
рим за западните противни-
ци на КНР! Очаквам, че 20-
ият конгрес на ККП, кой-
то ще се открие на 16 ок-
томври, ще начертае реално 
достижими планове и це-
ли, като съм убеден, че ки-
тайският народ и китайска-
та държава ще ги постиг-
нат, защото през последните 
30 години те постоянно до-
кавзаха непрестанния въз-
ход на Китай като иконо-
мика, като държава, като 
влияние върху света. Това 
е моята прогноза, която оч-
аквам да се сбъдне.

– Каква е вашата оцен-
ка за неотдавнашното по-
сещение на г-жа Нанси Пе-
лоси в Тайпе?

– За мен нещата са едноз-
начни: визитата на Пелоси 

се оценява като груба греш-
ка и бих добавил дори като 
„тест” от страна на САЩ 
доколко Китай може да то-
лерира и да издържи на ед-
но подобно провокативно 
поведение! Очевидно нара-
стващата мощ на КНР и 
световната подкрепа на по-
литиката за „един Китай”, 
плашат западните сили, а 
сближаването й с Русия бу-
ди безпокойство. 

– Какви са според вас 
перспективите за бъдещи-
те българо-китайски отно-
шения?

– Аз съм привърже-
ник на разширяването и 
задълбочаването на ки-
тайско-българските от-
ношения във всички об-
ласти и насоки. Да, горде-
ем се, че сме втората дър-
жава, признала КНР, имаше 

известен период на застой в 
отношенията ни и бих ис-
кал нескромно да отбележа, 
че през 2009 г., след 14-го-
дишно прекъсване, с моя-
та подкрепа, за пръв път 
беше осъществено посеще-
ние в България на тогаваш-
ния китайски министър на 
външните работи. За мен 
това беше нов стимул, нов 
тласък в отношенията меж-
ду нашите две страни. 

Бих искал обаче нашата 
държава да бъде по-актив-
на в подкрепата си на ини-
циативата на председателя 
Си Дзинпин „Един пояс,  
един път”. В рамките на ев-
ропейското сътрудничество 
отношенията между Китай 
и ЦИЕ трябва да се акти-
визират и ролята на Бълга-
рия в този аспект е много 
сериозна.

Под ръководството на Си Дзинпин Китай е 
суперсила във всяка област на своите дела

20-ия конгрес на Китайската комунистическа 
партия е ключово събитие за целия свят

Скоро Китай ще бъде първа икономическа сила

У

У
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ИКономИКа

Югозападен Китай 
започва изграждането 
на проект за захранване 
със свръхвисоко 
напрежение
Държавната мрежова 
корпорация на Китай 
започна изграждането на 
проект за променлив ток 
с ултрависоко напрежение 
в Югозападен Китай. Този 
проект за мощност от 1000 
киловолта обхваща четири 
подстанции в Съчуан 
и Чунцин. Капацитетът 
на трансформация ще 
достигне 24 милиона 
киловолтампера.

ъпреки безпрецедентна-
та жега и суша в Южен 
Китай това лято, есенно-
то прибиране на реколта 
е вече в разгара си. Вече 
над 672 милиона му (44.8 

милиона хектара) земя са обработе-
ни, или повече от половината от зе-
меделската земя в Китай, от които 
статистиката отчита значително уве-
личение на добива. 

Сега е сезонът, в който се при-
бира реколтата от различни плодо-
ве и зеленчуци, както и най-важни-
те зърнено-житни култури. Въпреки 
че част от страната беше засегната 
от екстремно време, Китай ще успее 
да отчете добра реколта тази година 
благодарение на прилагането на на-
преднали аграрни технологии, както 
и своевременно прилагане на нови 
политики и корекции за стимулира-
не на производството. В момент, ко-
гато глобалната продоволствена си-
гурност е доста неспокойна, поддър-
жането на стабилно производство на 
зърно е един от приносите на Ки-
тай за света.

Данни от Министерството на 
земеделието и селските дейности 

сочат, че есенната реколта в 
страната напредва и на ден се 

обработват 2.33 милиона хектара. 
До момента е приключило при-

бирането на 51,5% от общата рекол-
та, с 3 процентни пункта по-бързо от 
същия период на миналата година.

В основните райони за производ-
ство на зърно сезонът на прибиране 
на реколта вече е в разгара си. „Тази 
година Североизточен Китай, райо-
нът на трите реки Хуанхъ, Хуайхъ и 
Хайхъ, както и Северозападен Ки-
тай отбелязват добър растеж. Доби-
вът на царевица, ориз и соя показват 
увеличение. Тази година определено 
ще отбележим добра реколта“, зая-
ви Джу Дзун, представител на Ми-
нистерството на земеделието и сел-
ските дейности.

Освен това вече успешно 
завърши засяването на 6,9% 

от зимната пшеница и 17 
процента от зимната рапица, 

сочат последните данни на 
министерството.

Тази година производството на 
зърно беше много по-трудно за фер-
мерите заради редица причини. Ми-
налата година на север например се 
случиха доста силни наводнения, 
които доведоха до закъсняла сеитба 
на зимната пшеница, а това лято в 
страната бяха регистрирани най-ви-
соките температури през последните 
60 години, което доведе до значителен 

В

спад на валежите в басейна на ре-
ка Яндзъ.

За справяне с тези предизвикател-
ства Министерството на водните ре-
сурси стартира специална операция 
за водоснабдяване и борба със суша-
та в басейна на река Яндзъ. 

Специални групи бяха организи-
рани за прехвърляне на вода от ре-
зервоари нагоре по течението към 
райони с недостиг на вода в сред-
ното и долното течение на реката. 
По този начин се осигуриха нужди-
те от напояване на есенните зърне-
ни култури.

Журналист на Global Times раз-
говаря с няколко фермери в източ-
ната китайска провинция Джъдзян. 
Според Ху, фермер от окръг Нинхай 
в провинция Джъдзян, тази година 
се очаква намаляване на производ-
ството именно заради голямата су-
ша. Друг фермер каза, че местните 
власти са предоставили финансова 
подкрепа, помагайки им с напоява-
не, за да се облекчи проблемът, при-
чинен от екстремно време.

Хон Дзиентао, фермер от град 
Шанчио, провинция Нънан, заяви, 
че е уверен в добрата реколта, коя-
то ще дадат неговите соя и цареви-
ца. Той каза, че експерти са проу-
чили неговите нива и според тях се 
очакват около 34 500 юана приходи 
на хектар.

Технологиите играят все  
по-голяма роля в развитие на 

селското стопанство в страната.
В село Шаншуей, провинция Хъ- 

нан, десетилетия наред брането на 
сусам се извършва изцяло ръчно. Та-
зи година специализирани комбайни 
вече помагат на местния земеделец 
Лиу Тиенхуа да ожъне 9 хектара су-
сам за по-малко от ден. Друго ново-
въведение в процеса на Лиу е, че та-
зи година той засажда нов сорт су-
сам, който може да бъде прибирана 
от машина, тъй като стъблото му е 
по-здраво от другите сортове. Тази 
иновация ще му спести повече от 50 
000 юана разходи за труд.

Цай Жибин, експерт в Академия- 
та за аграрна наука в провинция 
Дзянси, заяви, че сортът ориз, раз-
работен от неговия екип, е по-из-
дръжлив на висока температура, от-
колкото много от останалите сорто-
ве, и може да постигне 650-килогра-
мов добив на му (или около 10 то-
на на хектар).

„Високата температура и сушата 
тази година може да намалят произ-
водството в някои части от страната. 
В други райони обаче, които не са 
повлияни от екстремното време, се 
очаква да увеличат добива си. Зато-
ва като цяло в Китай се очаква до-
бра реколта“, заяви Ли Гуосян, из-
следовател в Института за развитие 
на селските райони при Китайската 
академия за социални науки. В про-
дължение на много години Китай 
се фокусира върху изграждането на 
земеделска земя от висок стандарт 
и съоръжения за напояване и опаз-
ване на водата, което играе ключо-
ва роля за намаляване на неблаго-
приятните ефекти от сушата, доба-
ви Ли Гуосян.

Гарантирането на 
продоволствената сигурност 
е приоритет на работата на 

китайското правителство. 
Държавата придава изключител-

но голямо значение на въпроса и 
предприема предпазни мерки, взе-
майки предвид потенциални риско-
ве, включително екстремно време. 
Тази година Китай представи поли-
тики за насърчаване производство-
то на зърно, включително отпуска-
не на еднократни субсидии на зе-
меделци, за да се стабилизират до-
ходите им и да се насърчат да от-
глеждат зърно.

Според данни, представени от 
Министерството на земеделието, бла-
годарение на напрегнатите усилия за 

гарантиране производство на храни-
телни продукти, добивът на зърно в 
Китай през лятото се е увеличил с 
1,44 милиарда килограма на годиш-
на база. Ранното производство на 
ориз е отбелязало увеличение от 105 
милиона килограма. Площи с есен-
ни зърнени култури отчитат по-до-
бър растеж в сравнение с предход-
ната година.

Тазгодишният добив на зърно се 
очаква да се стабилизира за послед-
ните осем години, като ще възлиза 
на 650 милиарда килограма, съоб-
щи Китайската централна телеви-
зия. За изминалите 10 години произ-
водството на зърно в Китай се уве-
личи от 622.5 милиарда килограма 
през 2012 г. до 682.5 милиарда кило-
грама през 2021 г.

Глобалната верига за доставки 
на хранителни продукти тази годи-
на е повлияна от серия от фактори, 
включително пандемия от COVID-19, 
екстремното време и руско-украин-
ския военен конфликт. Ситуацията 
с производството на зърно се вло-
шава. Много хора са уверени, че ве-
че е налице глобална криза за хра-
нителни продукти.

Според Световната програма по 
прехраната на ООН през 2021 г. 

броят на гладуващите в световен 
мащаб се е увеличил  

до 828 милиона 
и светът се отдалечава все повече 
от целта за „премахване на всички 
форми на глад, продоволствена не-
сигурност и недохранване до 2030 г.“

На световните борси цените на 
храните са много нестабилни, но Ки-
тай успя да поддържа стабилно про-
изводство и сравнително стабилни 
цени. Ли Гуосян добавя още, че в об-
ластта на потреблението китайските 
граждани могат да си позволяват да 
купуват хранителни продукти на ста-
билни цени в цялата страна, а пра-
вителството се справя изключително 
добре с целта си да осигурени насе-
лението с необходимото количество 
пшенично-зърнени продукти.

Един от най-големите приноси 
на Китай за международната общ-
ност е, че ние намаляваме вноса на 
зърнени храни, когато глобалните 
цени преминаха през силни колеба-
ния. По този начин позволяваме на 
цените да се върнат надолу, заявя-
ват експерти.

Отчетена е добра есенна реколта въпреки 
безпрецедентната суша в Южен Китай
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а 14 и 15 октом-
ври т. г. тържест-
вено бе чества-
на 10-годишни-
ната на Инсти-
тут „Конфуций“ 

във Великотърновския уни-
верситет. Преди 10 години, 
на 10.10.2012 г., в 10:00 ч. в 
Годината на дракона, офи-
циално е открит 359-ият в 
света и втори в България 
Институт „Конфуций“. То-
ва става благодарение под-
крепата на Централата Хан- 
бан/Институт „Конфуций“ 
в Пекин, на Китайския уни-
верситет по геонауки в град 
Ухан и  на усилията на чле-
новете на Управителния съ-
вет на института. 

Тържествата по случай 
10-годишнината започнаха 
на 10 октомври с поздрав 
от най-малките привърже-
ници на китайския език от 
ЦДГ „Соня“ – Велико Тър-
ново, първото и единствено 
детско заведение с изуча-
ване на китайски език във 
Велико Търново. 

Децата отпразнуваха рож- 
дения ден на Института с 
екипа и представители на 
ръководството на Велико-
търновския университет на 
10 октомври от 10 ч. По 
традиция, както е било при 
откриването му и за 5-го-
дишнината, и тази година 
директорите на Институ-
та от българска и китайска 
страна – доц. Искра Ман-
дова и проф. Дун Юенсин, 
засадиха дърво (магнолия)  

Тържествено честване 10-годишнината на Институт 
„Конфуций“ във Великотърновския университет

Н

в двора пред Института.  
На 14 октомври от 14:00 ч.  

ректорът на Великотърнов-
ския университет и пред-
седател на Управителния 
съвет на Институт „Кон-
фуций“ проф. д-р Христо 
Бонджолов откри чества-
нията по повод десетата го-
дишнина на Института и 
даде старт на IX междуна-
родна научна конференция 
на тема „Дипломатически, 
икономически и културни 
отношения между Китай 

и страните от Централна 
и Източна Европа“. В нея 
участваха преподаватели, 
изследователи и любите-
ли на китайската култура 
от ВТУ, СУ, БАН, УНСС, 
ПУ, ЮЗУ, други институ-
ции в България и Китай. 
Китайски учени се включи-
ха с над 10 доклада, но за 
съжаление, без лично при-
съствие. Статиите им ще 
бъдат публикувани в еже-
годния сборник с доклади 
от конференцията. 

На тържественото чес- 
тване присъстваха и подне- 
соха поздравления мно-
го гости от България – 
представители от Посол-
ството на КНР, кметове и 
зам.-кметове на общини, 
представители на ръковод-
ствата на български ВУЗ-
ове, директори на училища 
и детски градини с изучава-
не на китайски език от раз-
лични градове и други на-
ши сътрудници, партньори 
и приятели през годините. 

ражданите на Хон-
конг и Макао се 
придържат неот-
клонно към  поли-
тиката „една дър- 
жава, две систе-

ми“ и принципа за упра-
влението на двата района 
от патриотично настроени 
политици, както и се стре-
мят към интеграция с раз-
витието на вътрешните ра-
йони на Китай.

Гун Дзунлун, член на 
КНПКС, председател на 
Асоциацията на коопера-
тивите от Хонконг и Гу-
андун, заяви, че изнесени-
ят пред 20-ия конгрес на 
ККП доклад от генералния 
секретар Си Дзинпин е бил 
„вдъхновяващ“.

„Най-големият поддръж- 
ник на Хонконг е родина-
та, а най-голямото му пре-
димство е политиката „ед-
на държава, две системи“. В 
настоящата нова отправна 
точка в историята всички 

Пресцентъра на 
20-ия конгрес 
на ККП се про-
веде пресконфе-
ренция, където 
бяха представе-

ни новите идеи за развитие 
на високо равнище.

Заместник-директорът 
на Държавната комисия за 
развитие и реформи Джао 
Чънсин заяви, че през та-
зи година, въпреки труд-
ностите заради епидеми-
ята от COVID-19 и слож-
ната международна среда, 
привличането на чужди 

инвестиции от Китай ос-
тава стабилно, а самите 
капитали са с по-високо 
качество. Чуждестранни-
те компании имат доверие 
в Китай и неговия пазар. 
Комисията и съответни-
те органи ще продължа-
ват с политиката за отва-
ряне към света на по-ви-
соко равнище, ще подо-
бряват мерките за привли-
чане на инвестициите, та-
ка че те да играят актив-
на роля за икономическо-
то развитие на страната, 
добави той.

Гражданите на Хонконг и Макао 
подкрепят твърдо политиката  
„една държава, две системи“

Китай ще насърчава 
чуждите инвестиции 

Г

В

Поздравителен адрес от 
Н. Пр. Дун Сяодзюн, из-
вънреден и пълномощен по-
сланик на Китайската на-
родна република в Репу-
блика България изчете г-н 
Мао Йенчън, началник-от-
дел „Образование“ в Посол-
ството на КНР у нас. Проф. 
Уан Йенсин, ректор на Ки-
тайския университет по ге-
онауки (Ухан), поздрави он-
лайн присъстващите.  

На 15 октомври 2022 г. 
от 18:00 ч. се състоя тър-
жествен спектакъл „10 го-
дини Институт „Конфуций“ 
във Великотърновския уни-
верситет“ в Музикално-дра-
матичния театър „Констан-
тин Кисимов“. С песни, тан-
ци и демонстрации на бой-
ни изкуства се представи-
ха деца и ученици от учеб-
ни заведения с изучаване 
на китайски език от Вели-
ко Търново, Русе и София, 
преподаватели доброволци 
към Институт „Конфуций“ 
във ВТУ, студенти от Вели-
котърновския университет 
и курсисти на института. 

Специални гости на 
спектакъла бяха хор „Род-
на песен“ от Търговище, 
който има над 120-годиш-
на история, Валери Иванов 
от Кунгфу център „Сюангу-
ей“, с който екипът на Ин-
ститут „Конфуций“ си съ-
трудничи от много години, 
китайски студенти от На-
ционалната музикална ака-
демия в София. 

Красимира иваНова

аКТуално

хонконгски граждани тряб-
ва да дадат своя принос за 
интегрираното развитие“, 
подчерта той.

Президентът на Феде-
рацията на младежите от 
Макао Луо Илун посочи, че 
председателят Си Дзинпин 
отдава голямо значение на 
развитието на младежта в 

неговия район. 
„Младите в Макао тряб-

ва да имат възвишен идеал, 
а именно да служат всеот-
дайно на родината, да бъ-
дат убедени патриоти и да 
допринасят за превръща-
нето на Китай в могъща 
държава и за национално-
то възраждане“, каза той.

Г-н Мао Йенчън, началник на отдел “образование” в посолството на КНр у нас връчва  
на доц. искра Мандова поздравителен адрес от Н. Пр. Дун Сяодзюн

по повод десет годишнината на институт “Конфуций” във вТУ
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съВремИе

в пазара на 
луксозни 
автомобили се 
появяват видими 
пукнатини. в 
Китай обикновено 
за луксозни се 
смятат колите с 
цена над 350 000 
юана, или около 
50 хиляди долара. 
Пазарът отдавна 
е доминиран от 
чуждестранни 
автомобилни 
компании, но 
напоследък все 
повече се виждат 
признаци на това, 
че новите китайски 
автомобилни 
компании успяват да 
разчупят леда.

поред последни-
те застраховател-
ни данни от Ки-
тайската коми-
сия за регули-
ране на ценни-

те книжа общият брой на 
застрахованите автомоби-
ли от луксозни марки през 
август е достигнал 356 000, 
което е увеличение от 14,6% 
на годишна база и увеличе-
ние от 9,2% на месечна база. 
От март тази година поради 
въздействието на епидеми-
ята и нестабилността на ве-
ригата за доставки пазарът 
на луксозни автомобили по-
казваше спад в продълже-
ние на няколко последова-
телни месеца, но през вто-
рата половина на годината 
вече започва постепенно да 
се възстановява. На паза-
ра на луксозни автомоби-
ли през август продажбите 
на повечето марки отбеля-
заха ръст, а пазарният дял 
на луксозните автомобили 
също достигна нов връх, 
представлявайки 18,7% от 
целия пазар на леки авто-
мобили (1,904 милиона ле-
ки автомобила са били за-
страховани).

Сред десетте най-голе-
ми автомобилни компа-
нии със застрахователно 
покритие през август са-
мо Hongqi и Lexus отбеля-
заха спад в продажбите. На 
традиционния пазар на лук-
созни коли луксозните мар-
ки от първо ниво се разви-
ват относително стабилно и 
все още заемат относител-
но висок пазарен дял. Про-
дажбите на Mercedes-Benz, 
BMW и Audi през август са 
съответно 71 000, 66 000 и  
65 000, намалявайки разли-
ката в продажбите между 
трите. Традиционните вто-
ростепенни луксозни мар-
ки Cadillac (20 000 броя про-
дадени автомобили), Lexus 
(продадени 19 000) и Lincoln 
(продадени 8283) се класи-
раха в челната десетка, от 
които само Lincoln отбеля-
за относително голям ръст. 
Продажбите на Cadillac се 

С

увеличават само с 1% на го-
дишна база, а тези на Lexus 
намаляват на годишна база 
с 6,8%. През последните го-
дини луксозните марки от 
второ ниво се опитват да 
пробият и да вземат част 
от пазарния дял на т. нар. 
група ABB (Audi, Mercedes-
Benz и BMW ), но досега не 
отбелязват сравнително го-
леми успехи.

Продажбите на Tesla 
и тези на някои нови ки-
тайски производители на 
автомобили обаче вече вля-
зоха в списъка на първи-
те десет, което до извест-
на степен промени моде-
ла на конкуренция на па-
зара на луксозни автомо-
били. Съдейки по данните 
от август, Tesla надминава 
луксозните марки от второ 
ниво и е вече на второ мяс-
то след ABB с продажби от 
36 000 автомобила през ав-
густ. NIO, друга много из-
вестна напоследък разви-
ваща се елитна марка ки-
тайски автомобили с нова 
енергия, също се класира на 
девето място с 11 000 про-
дадени превозни средства. 
В допълнение, китайските 
автомобилни компании ка-
то LEADING IDEAL Auto, 
BYD също заемат място на 
пазара на коли на цена по-
вече от 300 хиляди юана.

Според Доклада за проу- 

чване на пазара на нови 
енергийни превозни сред-
ства (издание за 2022 г.), 
публикуван от добре по-
знатия автомобилен софту-
ер Dong Chedi (популярна 
информационна платфор-
ма за автомобили в Китай) 
и Националния съюз за го-
леми данни за нови енер-
гийни превозни средства, 
марките производители на 
автомобили с нова енергия 
и традиционните луксозни 
марки, които също започ-
ват да представят на паза-
ра зелени автомобили, са 
попаднали на кръстопът. 
По-специално новите си-
ли на Китай за производ-
ство на автомобили с усъ-
вършенстваните технически 
концепции, богатите конфи-
гурационни приложения и 
внимателното обслужване 
на клиентите, вече показ-
ват успешни резултати на 
пазара. До известна степен 
новите сили за производ-
ство на автомобили помог-
наха на китайските автомо-
билни компании да постиг-
нат пробив в позиционира-
нето на марките и създадо-
ха силна конкурентна връз-
ка с традиционните етало-
ни на луксозните марки ка-
то групата ABB. В допълне-
ние разработването на пре-
возни средства с нови енер-
гийни източници дава на 

Производителите на китайски автомобили се надяват  
да навлязат на пазара на луксозни автомобили

диционните луксозни мар-
ки като Mercedes-Benz GLC, 
Audi Q5 и BMW X3. Освен 
това, въпреки че продаж-
бите на LI ONE спаднаха 
значително през август, той 
също се класира на десето 
място. В класацията на ав-
томобилите от висок клас 
през август NIO ET7 проби 
в списъка на първите десет.

Съдейки по текущия па-
зар на автомобили с цена 
над 300 000 юана, луксоз-
ни превозни средства с тра-
диционно гориво все още 
имат предимство като ця-
ло, но производителите на 
нови автомобили започват 
смело да заявяват „парче от 
тортата“ в този сегмент. 

Докладите показват, че 
съдейки по сравнително-
то разпределение на пове-
дението на потребителите 
между превозни средства с 
различни енергийни типове, 
с подобряването на новите 
енергийни превозни сред-
ства и непрекъснатото обо-
гатяване на моделите, по-
требителите все повече из-
бират нови енергийни пре-
возни средства вместо пре-
возни средства с традицион-
но гориво. В допълнение, 
новите енергийни превозни 
средства пренаписват пред-
ставите на потребителите за 
това какво е най-важното в 
един автомобил. Много по-
вече се набляга вече на въ-
трешния интериор и техно-
логическите решения вътре 
в колата, а не на механика-
та и мощността на двигате-
лите. Данните сочат, че обе-
мът на търсене на ключова-
та дума „интелигентна ка-
бина“ в Dong Chedi показ-
ва бърз растеж, а не тър-
сене на механичните спе-
цифики на автомобилите. 
Вниманието към декораци-
ята е по-високо от това на 
превозните средства с тра-
диционно гориво.

На пазара на луксоз-
ни автомобили, с пускане-
то на пазара на модели от 
висок клас, потребителите 
имат все повече и повече 
възможности за избор. В 
областта на електрически-
те превозни средства, тра-
диционните луксозни мар-
ки продължават да пускат 
все по-нови модели елек-
трически превозни средства 
за повече от 300 000 юана, 
но цялостното им предста-
вяне все още е лошо. Спо-
ред публични данни, неза-
висимо дали става дума за 
Mercedes-Benz EQA, BMW i3  
или Ford Electric, месечни-
те продажби на тези голе-
ми компании се движат ед-
ва около 1000 единици. С 
настъпването на ерата на 
превозните средства с но-
ва енергия традиционните 
луксозни марки трябва да 
ускорят темпото на навакс-
ване в областта на електри-
ческите превозни средства.

потребителите нов стандарт 
за преценка за определение-
то за „лукс“, а технология-
та се превръща във важен 
фактор за новите енергий-
ни превозни средства, за да 
имат възможност да навля-
зат на пазара на автомоби-
ли от висок клас. В бъде-
ще, с непрекъснатия възход 
на нови марки за производ-
ство на автомобили и при-
лагането на стратегията за 
електрификация на луксоз-
ните марки, конкурентната 
връзка между двете ще ста-
ва все по-тясна.

През последните две го-
дини новите сили в произ-
водството на автомобили 
отправиха предизвикател-
ство на пазара на луксоз-
ни автомобили. Началната 
цена на ES8, първия модел, 
пуснат от NIO, е почти 500 
000 юана. От самото създа-
ване на компанията целта 
на NIO е навлизане на па-
зара на луксозните марки 
автомобили с традицион-
но гориво. Ли Бин, предсе-
дател на Weilai Automobile, 
каза, че се надява да по-
стигне продажби на стой-
ност „една трета от света“ в 
сегмента на луксозните ав-
томобили, където се нами-
рат Mercedes-Benz, BMW и 
Audi. Доставката на чисто 
електрическия седан ET7 
на NIO, средния до голе-
мия петместен SUV ES7 и 
средното по размер инте-
лигентно електрическо ку-
пе ET5 също ще започнат 
до края на този месец. Вто-
рият модел на LEADING 
IDEAL (LI) Auto, L9, навле-
зе на пазара на луксозни 
автомобили с цена от над 
400 000 юана. Вече наби-
ращият популярност модел 
на Xpeng Motors, Xpeng G9, 
също беше пуснат на паза-
ра с начална цена от над  
300 000 юана.

Tesla Model Y оглавява 
списъка сред първите де-
сет по продажби на SUV 
от висок клас през ав-
густ (модели над 300 000  
юана), изпреварвайки тра- 
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Ситан – романтично 
градче, запазило 
вековната си 
архитектура

т една страна, ста-
рият град Ситан 
е съвсем обикно-
вен, но той при-
лича на шедьо-
вър на китайска-

та пейзажна живопис. Ако ис-
кате да преживеете безгриж-
ната и спокойна атмосфера от 
китайското миналото, Ситан 
е съвършеното място за това.

Градчето се намира на око-
ло 100 км от Шанхай и е заоби-
колено от вода. Затова къщите 
и другите сгради са построени 
буквално една до друга, така 
че да заемат минимална площ.

стотин години и някои са по-
строени по време на динас-
тия Юен (1271 – 1368), а дру-
ги по време на династиите 
Мин (1368 – 1644) и Цин (1644 

– 1911), когато градчето е би-
ло важен занаятчийски и тър-
говски център в южната част 
на империята. Всъщност цяло-
то градче е запазило вековната 

си архитектура. Жителите все 
още живеят в старите къщи с 
уникални дърворезби. Атмос-
ферата е изключително спокой-
на и релаксираща. Местните 

О
жители често пият чай на брега 
на реката, а търговците в мал-
ките магазинчета са готови да 
ви продадат всякакви интерес-
ни сувенири.

Градът успява да запази ав-
тентичния си вид заради попу-
лярността, която набира сред 
туристите, и средствата, които 
събира от търговия и услуги, 
свързани с туризма.

Освен с древния си вид, 
градчето Ситан се слави и със 
своята кухня и множеството 
местни специалитети. Повече-
то от тях са улични мезета и 
може да ги опитате просто до-
като се разхождате по тесни-
те алеи на градчето или край 
нощния пазар.

Голяма атракция за тури-
стите са нощните обиколки с 
украсените с фенери лодки. Те-
зи разходки са по-приятни до-
ри и от тези по река Цинхуай. 
През нощта цялата крайбреж-
на улица е оцветена с червени 
фенери и е озвучена с музика 
от старите къщи. Вечер Ситан 
засиява изцяло както момиче, 
което си слага грим.

Ситан се гордее с полупок- 
рита крайбрежна алея, прости-
раща се на повече от 1300 ме-
тра над реката. 

В по-голямата си част алея- 

та е покрита с навес и осигу-
рява сянка в горещите дни, а 
също и служи като неофициа-
лен маршрут за туристите, кои-
то обичат да се разхождат тук 
и да се наслаждават на живо-
писните гледки. 

В градчето може да види-
те множество мостове, които 
свързват двата бряга на река-
та. Тези мостове са на няколко- 
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Пет места в Китай, 
където да усетите 
съвършената 
есенна атмосфера

Алеята край резиденция 
Дяоютай в Пекин

Алеята покрай стената 
на държавната резиденция 
Дяоютай е любимо място 
през есента на хората от 
Пекин и на запалените фо-
тографи. Множеството дър-
вета гинко билоба са типич-
ни за столицата и тук през 
есента те оформят злат- 
на арка над пътеката. 

Смята се, че дърветата 
тук са били първите, заса-
дени в Пекин, затова мяс-
тото често се нарича „Алея-
та на гинко билобата“. Взе-
мете фотоапарат и отиде-
те заедно с половинката си, 
приятели или семейството 
през късна есен. Ще наме-
рите алеята покрита с одея-
ло от жълти листа, кои-
то есенният бриз поняко-
га раздухва във въздуха и 
създава магично усещане.

Планината Цися,  
Нанкин

Живописната местност 
Цися се намира във веков-
ния град Нанкин и пред-
ставя класическата красо-
та на китайската есен. Не-
зависимо дали ще посети-
те храма Цися, или прос-
то ще се разходите в пла-
нината, ще имате възмож-
ност да се потопите в бога-
тата история на местността. 
Древни павилиони и паго-
ди се издигат между  кло-
ните на кленовите дървета, 

страниците подготви  
Галина КрУмова

На Запад за начало на есента често се приема 
1 септември. Според китайския календар 
датата варира и тази година началото на 
есента, или периодът „лициу“, се пада на  
7 август. Но хората там както и тук, 
разбират, че есента е дошла, когато листата 
на дърветата пожълтеят, а времето 
застудее. В Китай, за разлика от популярното 
схващане в нашата родина, есента се смята за 
съвършения сезон, когато не е нито прекалено 
студено, нито твърде горещо. Предлагаме ви 
пет места, където може да се насладите на 
този „съвършен сезон“. 

а планината Цися е тол-
кова красива, че импера-
тор Циенлун я обявява за 
„най-елегантната планина 
в Дзинлин“.

съвет: За да избегне-
те големите тълпи, стане-
те рано и посетете плани-
ната първи. 

Червеният плаж,  
Пандзин

Между септември и ок-
томври всяка година един 
крайречен плаж в северо-
източния град Пандзин, 
провинция Ляонин, се оба-
гря в пурпурночервено. То-
ва става благодарение на 

водораслите в реката, кои-
то почервеняват и я превръ-
щат в червено море. Тази 
влажна зона е дом на 260 
вида птици, включително 
редкия японски жерав.

Езерото Канас,  
Синдзян

То се намира там, къ-
дето се срещат Китай, Ка-
захстан, Русия и Монголия. 
Смята се, че се е форми-
рало преди около 200 000 
години в резултат на мес-
тенето на ледници. Есен-
та е възможно най-добро-
то време за посещение на 
местността около езерото 

Канас. Уютната атмосфера 
и забележителните природ-
ни гледки са му спечелили 
титлата „рай за фотографи-
те“. От близката планина, 
посетителите може да ви-
дят кристалночистото езеро 
с форма на полумесец, от-
разяващо небето, дърветата 
и планините. След като по-
сети езерото Канас, човек 
осъзнава, че пейзажите от 
маслените картини наисти-
на съществуват.

съвет: Не забрявайте 
да се облечете топло, ко-
гато посещавате езерото 
Канас, което е на 1374 м  
надморска височина.

Село на малцинството дун, 
провинция Гуейджоу

Ако са ви омръзнали за-
бързаните групови екскур- 
зии, може да изберете да 
останете няколко дни в ед-
но от традиционните сели-
ща на малцинството дун в 
Югозападен Гуейджоу през 
есента. Това е прекрасно 
място, където да забравите 
за досадните аларми, ком-
пютрите и шумните тълпи. 

Първото нещо, което ще 
видите, когато се събуди-
те, ще са безкрайни поле-
та с ориз и местните хора, 
заети с жътвата. Малко са 
местата, където може да се 
доближите толкова много 
до жътвата.

алеята край резиденция 
Дяоютай в Пекин

храмът Цися, Нанкин

червеният плаж, Пандзин

езерото Канас, Синдзян

Село на малцинството дун,  
провинция Гуейджоу
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зследователски 
екип, съставен от 
китайски и чуж-
дестранни уче- 
ни, измери точно 
масата на Млеч-

ния път, твърдейки, че тя 
е около 550 милиарда пъ-
ти по-голяма от масата на 
Слънцето.

Резултатите от изследва-
нето бяха публикувани нас-
коро в британското науч-
но списание Monthly Notices 
of the Royal Astronomical 
Society. Посоченото число 
е почти половината от сред-
ната стойност, измерена от 
други изследователски гру-
пи, според които Млечният 
път е бил около 1 трилион 
пъти по-тежък от Слънцето.

„Последните ни резул-
тати показват, че Млечният 
път може да е „по-тънък“, 

итай ще рекру-
тира 12 до 14 
нови резерв-
ни тайконавти 
за бъдещи ми-
сии, съобщи в 

Пекин Управлението на 
националната програма 
за пилотирани космиче-
ски полети. 

Седем до осем от тях 
ще бъдат пилоти на кос-
мически кораби, а пет до 
шест ще бъдат инжене-
ри и специалисти по по-
лезни товари. Пилотите 
ще бъдат избирани от во-
енновъздушните сили, а 

инженерите от кандида-
ти, които се занимават с 
научни изследвания, аеро-
космическо инженерство и 
свързаните с него области, 
докато специалистите по 
полезен товар ще идват от 
сфери, фокусирани върху 
космическата наука и ней-
ното приложение. За първи 
път като специалисти по 
полезни товари ще бъдат 
избирани и кандидати от 
Хонконг и Макао. 

Очаква се селектира-
нето на новите тайкона-
вти да приключи след го-
дина и половина.

рез последни-
те години тех-
нологиите за из-
куствен интелект 
(ИИ) присъстват 
в различни об-

ласти на живота и произ-
водството в Китай, включи-
телно в производството, сел-
ското стопанство и финан-
совия сектор. Според Ки-
тайската академия за ин-
формационни и комуника-
ционни технологии в мо-
мента има повече от 23 000  
ИИ предприятия в света, 
почти 4000 от които са в 
Китай, което прави стра-
ната втората по ред в тази 
област в света, информира 
People‘s Daily онлайн

Данните показват, че 
през последните пет годи-
ни китайски компании и из-
обретатели са подали общо 
343 000 заявки за патенти, 
свързани с ИИ, което пред-
ставлява 74% от общия брой 
в световен мащаб, посочва 
медията.

Новите постижения и 
технологии ускоряват инте-
грирането и модернизиране-
то на ИИ с традиционните 

Китайски и чуждестранни учени 
измериха масата на Млечния път

Селектират се нови 
резервни тайконавти 
за бъдещи мисии  
в Космоса

Технологиите за изкуствен интелект се 
въвеждат в различни области на живота

И
К

П

отколкото си мислехме“, 
каза Сюе Сянсян, член на 
гореспоменатия изследо-
вателски екип и доктор в 
Националната астрономи-
ческа обсерватория на Ки-
тайската академия на нау-
ките (ANC). „Това означа-
ва, че в галактиката има 
много по-малко несвете-
ща, но гравитационна тъм-
на материя, отколкото се 
смяташе досега“, добави 
тя. Масата е от решаващо 
значение за разбирането 
на динамиката на галак-
тиката, казва Сюе. Имаше 
обаче голяма несигурност 
в оценката поради ограни-
чените наблюдения.

В това изследване уче-
ните са получили резул-
тати въз основа на дан-
ни от китайския оптичен 
телескоп LAMOST (Large 

Sky Area Multi-Object Fiber 
Spectroscopic Telescope) и са-
телита Gaia на Европейска-
та космическа агенция.

Голямата извадка от 
спектроскопски данни, пре-
доставена от LAMOST, е ед-
но от основните предимства 
на това изследване в сравне-
ние с други. „Пробата е не 
само голяма по брой и по-
критие, но също така улавя 
3D позицията, 3D скорост-
та и съдържанието на ме-
тал на всяка звезда“, доба-
ви Сюе Сянсян.

Изследователската група 
включваше учени от уни-
верситета Sanxia (Китай), 
Националната астрономи-
ческа обсерватория към 
ANC, Технологичния уни-
верситет Swinburne (Австра-
лия), Шанхайския универ-
ситет Jiaotong (Китай) и др.

индустриални предприятия, 
както и стимулират пови-
шаването на производител-
ността като цяло. 

Благодарение на изкуст-
вения интелект самоупра-
вляващите се коли стават 
все по-често срещани. Се-
га повече от 40 предприя- 
тия в страната се занима-
ват с разработването на 

високотехнологичен авто-
пилот, а безпилотни пре-
возни средства са тествани 
в повече от 30 града. Освен 
това AI също така дава тла-
сък на изграждането на ин-
телигентни градове и зна-
чително подобрява ефектив-
ността на общинското упра-
вление в Китай, съобщи ки-
тайският сайт Huanqiuwan.

Междувременно Светов-
ната организация за интелек-
туална собственост (СОИС),  
чиято централа е в Женева, 
публикува доклад за глобал-
ния иновационен индекс за 
2022 г., според който Ки-
тай е класиран на 11-о мяс-
то. Швейцария, САЩ, Шве-
ция, Великобритания и Ни-
дерландия заемат първите 

пет места, а сред развива-
щите се икономики се за-
пазва силна иновационна 
тенденция.

Въпреки негативното 
въздействие на пандемия-
та научноизследователска-
та дейност и инвестициите 
в иновации в световен ма-
щаб са се увеличили зна-
чително през 2021 г. Инвес-
тициите на водещи светов-
ни компании в сектора са 
нараснали с близо 10%, а 
трансакциите с рисков ка-
питал – с 46%.

Китай полага усилия за 
подобряване на защита на 
интелектуалната собстве-
ност. Генералният директор 
на СОИС Дън Хунсън ка-
за в интервю за Китайска-
та медийна група, че стра-
ната е била на 34-то мяс-
то преди 10 години, а сега 
е на път да влезе в топ 10. 
„Китайското правителство 
отдава голямо значение на 
защитата на интелектуална-
та собственост и е изгради-
ло благоприятен иновацио-
нен климат, който е важен 
фактор за успеха на страна-
та“, каза още Дън Хунсън.
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ко човек слуша 
някои американ-
ски медии, ще из-
лезе, че Синдзян е 
един голям трудов 
лагер, докато ис-

тината е съвсем различна. 
Това е динамично развиващ 
се регион, чието население 
и икономика растат с тем-
пове, за каквито например 
„Ръждивият пояс“ в САЩ 
може само да мечтае. Всъщ-
ност за последните 40 годи-
ни „геноцидираните“ уйгу-
ри от Синдзян са нарасна-
ли от 5,5 милиона души на 
над 12,7 милиона.

Любим наратив на аме-
риканците е, че в Синд-
зян има „превъзпитател-
ни лагери“. Истината е, че 
в региона, в съответствие 
с китайското законодател-
ство, има центрове за про-
фесионално и образовател-
но обучение. Не по-раз-
лични и със сигурност не 
по-лоши от френските цен-
трове за дерадикализация. 
Въпросните китайски цен-
трове са част от стратеги-
ята за борба с тероризма, 
изхождаща от междуна-
родно приети документи, 
включително Глобалната 
стратегия на ООН за бор-
ба с тероризма и Плана за 
действие за предотвратява-
не на насилствения екстре-
мизъм. Хора от Синдзян, 
които са преминали през 
тези центрове, получават 
професионална квалифи-
кация, с която да се реа-
лизират на пазара на тру-
да, а също така подобряват 
уменията си по писмения 
и говорим китайски език.

С други думи, Китай по-
мага на уйгурското населе-
ние да овладее официалния 
език на народната републи-
ка и да си намери работа 
и препитание. Дали също-
то може да се каже за не-
хуманното отношение на 
САЩ към хиляди мигранти 
от Латинска Америка, кои-
то умират по Рио Гранде и 
южните граници на Тексас 
и други щати? Уви, не.

Никой не е упълномо-
щил САЩ да се бъркат във 
вътрешните работи на хо-
ра и региони, с които нико-
га не са имали нещо общо, 
но нека да проверим каква 
е ситуацията с човешките 
права в Синдзян.

В КНР правото на 
вероизповедание е 

гарантирано за всички 
етнически групи

От 1978 г. КНР прилага 
политиката на Китайската 
комунистическа партия за 
правото на свобода на рели-
гията и защита на правата 
на мюсюлманите от всич-
ки етнически групи. Днес 
в Китай има над 30 мили-
она мюсюлмани, както и 
10 ислямски висши учебни 
заведения, които обаче са 
одобрени от държавата и в 
които Пекин е взел мерки 
да се преподава традицио-
нен ислям, а не по линия-
та на радикални и терорис-
тични движения. Това ряз-
ко контрастира с полити-
ката по този въпрос в Ев-
ропейския съюз например, 
която се люшка от откро-
вено нехайство и допускане 
на развитието на терорис-
тични джихадистки мрежи 
до моментни избухвания на 
антимюсюлманска ксеноф-
обия и расизъм.

Ислямът, който навлиза 
в Китай по време на динас-
тията Тан, днес хармонично 
съществува с другите тра-
диционни за страната веро-
изповедания, като будизма, 
таоизма, китайските тради-
ционни вярвания и т.н. В 
Синдзян има общи инфор-
мационни книги за рели-
гията на езиците на етни-
ческите малцинства, а също 
така и уебсайт за мюсюлма-
ни. Китайските власти ус-
корено ограмотяват насе-
лението на региона, а също 
така осигуряват снабдяване-
то с вода, електричество и 
газ, създават непрекъснато 
нови училища, библиотеки, 
болници и подобряват усло-
вията на джамиите.

А

Ако правата на мюсюлма-
ните ги вълнуваха, нямаше 
американската окупация на 
Ирак да доведе пряко или 
косвено до 1 милион заги-
нали иракчани в периода 
2003 – 2020 г. Ако САЩ бя-
ха съпричастни с мюсюл-
маните по света, нямаше 
нарочно да обричат наро-
да на Афганистан на глад 
и да конфискуват афганис-
танските държавни активи, 
когато те са толкова нужни 
на хората в страната. 

Проблемът на САЩ е 
друг – Вашингтон вижда, 
че Китай го е изпреварил 
по почти всички икономи-
чески и научно-технически 
показатели и осъзнава, че 
епохата, в която САЩ мо-
жеха да се разпореждат със 
съдбата на всички държави, 
е свършила. САЩ искат да 
дестабилизират Китай, да 
разпалват етническо напре-
жение, за да се възползват 
от него по същия начин, по 
който разпалиха етническо 
напрежение в бивша Юго-
славия, възползвайки се по-
литически от него. Разлика-
та обаче е, че днешен Ки-
тай не е държава, която ще 
позволи това.

иво ПеТрУНов

Ако ислямът беше пре-
следвана религия в Китай, 
щяха ли всяка година над  
10 000 китайски мюсюлма-
ни свободно да ходят на хад-
жилък в Мека? И китайска-
та държава да организира 
чартърни полети до Саудит-
ска Арабия за вярващите 
мюсюлмани. Китайският 
ислямски институт от своя 
страна е помогнал за съз-
даването и пускането в об-
ращение на 15 учебника в 
три серии по чужди езици, 
специализирани и основни 
курсове, за да могат мюсюл-
маните да получават адек-
ватни знания в религиозна-
та и не само сфера.

От 2001 г. Синдзян из-
праща повече от 70 студен-
ти и духовници в египет-
ския университет „Ал Аз-
хар“ и Пакистанския меж-
дународен ислямски уни-
верситет за продължаващо 
образование. Това е поли-
тиката на държава, която 
насърчава междукултурния 
и интеррелигиозен диалог, 
за разлика от други стра-
ни като САЩ, чиято исто-
рия с ислямския свят е дос-
та по-печална и свързана с 
окупацията на Ирак и Аф-
ганистан.

Факт е, че през 90-те го-
дини в Синдзян се засилват 
„трите зли сили“ – терори-
зъм, сепаратизъм и екстре-
мизъм. Става въпрос за ра-
дикали, които се спонсори-
рат от чужбина и използ-
ват религията, за да раз-
пространяват екстремист-
ки идеи и да подкопават ди-
алога и отношенията между 
различните етнически гру-
пи, дестабилизирайки по то-
зи начин обществото. Но 
болшинството мюсюлма-
ни подкрепя политиката на 
китайските власти в борба-
та с тероризма.

Впрочем, китайската по-
литика се оказва ефективна, 
защото от няколко години 
не е имало терористични 
атаки в Синдзян. За сметка 
на това има огромни пости-
жения в икономическото и 
социалното развитие на ре-
гиона, както и в стандар-
та на живот на местните. 
Истината за Синдзян мо-
жем да чуем дори от ня-
кои свободни западни жур-
налисти, като френския пи-
сател Максим Вивас, който 
два пъти посещава региона 
и пише книга по този по-
вод. Той засвидетелства в 
книгата си постиженията 

Как уйгурите в Китай увеличават 
населението си и стандарта на живот
За съжаление, в 
днешно време САЩ, 
както е известно, са 
превърнали политиката 
за човешките права 
в празнодумство и 
инструмент за намеса 
във вътрешните дела 
на другите държави по 
света. Особено ярък е 
случаят, що се отнася 
до китайския Синдзян-
уйгурски автономен 
регион. Това е древна 
и интегрална част от 
КНР, която по мирен 
път се обединява  
с родината през  
1949 година. 

на Китай не само в това да 
даде на местното население 
образование, работа, инфра-
структура и социални услу-
ги, но и в борбата с наси-
лието и тероризма.

Уйгурското население 
нарасна за 40 години от 

5,5 млн. на 12 млн.
Както споменахме, уй-

гурското население е нарас-
нало повече от двойно за 40 
години. Нещо повече, сред-
ната продължителност на 
живота на уйгурите е скочи-
ла от 30 до 72 г. Ако уйгури-
те бяха геноцидирани и ре-
пресирани, как да си обяс-
ним, че днес живеят дълъг 
и качествен живот?

Истината е, че САЩ не 
се интересуват от правата на 
уйгурите и мюсюлманите. 

Джамията ид Ках в Кашгар,  
най-голямата джамия в Китай
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Животът и здравето на хората в Китай 
се опазват с всички възможни усилия 
под ръководството на Китайската 
комунистическа партия в условията на 
социалистическата система в страната

лед разразяване- 
то на епидеми-
ята преди пове-
че от две години 
Китай постигна 
най-добрите ре-

зултати сред големите стра-
ни в координирането на 
епидемичния контрол на 
COBID-19 и поддържането 
на стабилна икономика. Ки-
тай беше единствената голя-
ма страна, чиято икономи-
ка отбеляза ръст през 2020 
г. Тази година, преодолявай-
ки поредица от предизвика-
телства, породени от епиде-
мията от омикрон и влоша-
ващата се глобална среда, 
Китай отчете 2,5 процен-
та растеж на годишна ба-
за през първото полугодие 
и е на път за по-нататъш-
но възстановяване. Между-
временно заболеваемостта и 
смъртността от COVID-19 в 
Китай са най-ниските сред 
големите страни.

Създаване на синергия
Ключът към водещото 

представяне на Китай как-
то в икономическото разви-
тие, така и в ограничаване-
то на COVID-19 се крие в 
институционалните сили на 
ръководството на Китайска-
та комунистическа партия 
и социалистическата систе-
ма на страната.

След избухването на 
COVID-19 Китай мобили-
зира обществеността да се 
включи в превенцията на 
епидемията, разпредели ре-
сурси с висока ефективност 
в цялата страна и осигури 
така необходимата логис-
тична подкрепа.

Медицинските работни-
ци се справиха с предизви-
кателството. Например по-
вече от 10 000 медицински 
работници от 19 региона на 
провинциално ниво се при-
текоха на помощ в провин-
ция Хайнан това лято, за 
да помогнат на острова в 

Институционалните сили в Китай 
постигнаха успехи срещу COVID-19

С

борбата с вируса. Благода-
рение на съвместните уси-
лия броят на новите инфек-
ции в Хайнан е намалял от 
септември насам.

Освен това повече от 4 
милиона обществени работ-
ници са работили в 650 000 
градски и селски общности 
в цялата страна от начало-
то на епидемията. Милио- 
ни обикновени хора пре-
доставят доброволно свои-
те услуги, включително по-
чистване и дезинфекция на 
обществени места, закупу-
ване на лекарства и дос-
тавка на хранителни сто-
ки. Чрез широко мобили-
зиране на хората Китай из-
гради силна линия на защи-
та срещу вируса.

Късно през нощта на 25 
август шест комплекта ра-
ботни станции за взема-
не на проби от нуклеино-
ви киселини пристигнаха в 
Кашгар, Синдзян-уйгурски 

Повече от две години след началото на епидемията 
от COVID-19 Китай постигна най-добрите резултати 
сред големите държави в координирането на 
контрола на епидемията и поддържането на 
стабилна и стабилна икономика, изтъква агенция 
Синхуа в публикация, в която се анализират 
резултатите от борбата на властите и обществото в 
КНр срещу епидемията. 
агенция Синхуа посочва, че ключът към водещото 
представяне на Китай както в икономическото 
развитие, така и в ограничаването на COVID-19, се 
крие в институционалните сили на ръководството 
на Китайската комунистическа партия (ККП) и 
социалистическата система на страната. 
от новородени до столетници животът и здравето 
на хората са опазвани с всички възможни усилия. 
Това беше непоколебим избор на Китай пред 
лицето на епидемията.

автономен регион, от източ-
нокитайската провинция 
Шандун. Те веднага бяха 
пуснати в употреба в клю-
чови области.

По време на неотдавнаш-
ната епидемия от COVID-19 
в Синдзян много провин-
ции и градове, които имат 
съвместни програми за по-
мощ с региона, побързаха 
със спешни доставки, тъй 
като в страната отдавна са 
в сила традиционните цен-
ности за „взаимно подпома-
гане“ и „помагане на нуж-
даещите се“.

Философия  
с грижа за хората

На 30 април 106-годиш-
на пациентка на име Ли бе-
ше излекуван от COVID-19 
и изписан от болница-
та след лечение. Тя беше 
най-възрастният пациент с 
COVID-19, приет в болни-
цата в североизточната ки- 
тайска провинция Дзилин. 

От новородени до столетни-
ци животът и здравето на 
хората са опазвани с всич-
ки възможни усилия. Това 
беше непоколебимият из-
бор на Китай в лицето на 
епидемията.

През годините на епи-
демията Китай постоянно 
коригира своите отговори 
на COVID-19 към нови си-
туации. Импровизирани-
те болници бяха построе-
ни бързо, разходите за ле-
чение бяха изцяло поети 
от правителството, а дос-
тавките на храна и цените 
бяха стабилизирани. Око-
ло 61,8 млрд. юана (около 
8,8 млрд. щ. д.) от бюджета 
на централното правител-
ство бяха разпределени за 
подпомагане на заетостта 
и изплащане на осигуров-
ки за над 16 милиона град-
ски и селски жители тази 
година.

Докато балансира кон- 

трола върху COVID-19 и 
икономическия растеж, Ки-
тай се стреми да засили чув-
ството на хората за печалба 
в дългосрочен план.

Официалните данни по- 
казват, че средната про-
дължителност на живота 
в страната е нараснала до 
78,2 години през 2021 г., ка-
то над 1,36 милиарда души 
са обхванати от системата 
за основно медицинско оси-
гуряване. 

Нетният дял от зърно на 
човек от населението дос-
тигна 483 кг за 2021 г. и ос-
тана доста над международ-
но признатата линия за си-
гурност от 400 кг, като оси-
гури солидна основа за си-
гурността в най-населената 
страна в света.

Що се отнася до окол-
ната среда, сега Китай 
най-бързо се справя в све-
товен мащаб със замърсява-
нето на въздуха, като броят 
на дните със силно замър-
сяване е значително нама-
лен през последните години.

Положителен ръст на 
икономиката

Китайската икономи-
ка постигна положителен 
растеж през второто три-
месечие, като основните 
й икономически показате-
ли се подобриха навсякъ-
де от юни, демонстрирай-
ки устойчивостта на втора-
та по големина икономика 
в света. 

Във времена, пълни с не-
сигурност и нестабилност, 
институционалните сили на 
ръководството на КПК и 
социалистическата систе-
ма остават основна и мощ-
на гаранция за управление 
на развитието на страната. 
На срещата на ЦК на ККП 
през април бе поставена за-
дачата Китай да овладее 
епидемията, да стабилизи-
ра икономиката и да запа-
зи сигурното развитие.

Медицински работници от провинция Гуандун, подпомагащи борбата срещу COVID-19 на хайнан, 
тестват проби от нуклеинова киселина в Саня, провинция хайнан, 11 август 2022 г. 

възрастен жител е ваксиниран срещу COVID-19 у дома по време на регулярно медицинско 
обслужване за възрастни и хора в Пекин 
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аскоро видеок-
лип на 17-годиш-
но момче с ау-
тизъм от Шън-
джън, което сви-
ри на пиано от 

13 години и е спечелило 
много награди, се превър-
на в един от най-гледаните 
в китайския интернет.

Името му е Шу Хайфън 
и на 3 години е диагности-
циран с високофункциона-
лен аутизъм, умствено ув-
реждане трета степен, с де-
фицит на вниманието и раз-
стройства в неврологичното 
развитие на ръцете. От 4-го-
дишна възраст той започва 
да свири на пиано, благо-
дарение на упоритостта си 
печели множество награди, 
а през 2019 и 2020 г. изна-
ся самостоятелни концер-
ти в родния си Шънджън 
и Джухай.

„През тези години бях 
строг към себе си. Освен 
обичайните уроци и домаш-
ни за училище, упражнявах 
пиано от 4 до 6 часа все-
ки ден, 365 дни в годината. 
Не съм спирал никога, до-
ри по празници или когато 
съм бил болен“, спомня си 
момчето.

През 2021 г. Шу Хай-
фън е избран за един от 
десетте „младежи за при-
мер“ в област Наншан на 
град Шенджън. Той е един-
ственият ученик и най-мла- 
дият от тях.

„Харесва ми усещането 
да съм на сцена и в свет-
лината на прожекторите, 
обичам да чувам аплодис-
ментите на хората“, казва 
Шу, който като малък не 
изглеждал по-различен от 
другите деца, но баба му, 
която имала опит в преду-
чилищното възпитание, за-
белязала, че не обичал да 
контактува с хора. „Когато 
играеше на улицата и някой 
го заговореше, той го иг-
норираше, извръщаше гла-
ва или просто тръгваше в 
друга посока“, разказва тя.

На 3 години Шу Хайфън 
е диагностициран с аути-
зъм. Майка му си спом-
ня как един ден получила 
обаждане от лекар, чиито 
първи думи били: „Вашето 
дете страда от умерен ау-
тизъм“. И почувствала как 
губи почва под краката си, 
когато лекарят ѝ обяснил, че 
болестта е практически не-
лечима и са нужни грижи 
през целия живот, така че 
семейството трябва да бъ-
де подготвено психически.

По-късно става ясно, че 
Шу Хайфън страда от висо-
кофункционален аутизъм, 
хората с който имат по-ви-
сок коефициент на интели-
гентност обичайните пацие- 
нти, а понякога и далеч над 
този на нормалните хора.

Родителите му открили, 

Н

на мъниста, но благодаре-
ние на търпеливо ръковод-
ство стъпка по стъпка на-
предвал.

След известно време 
Шу Хайфън се подложил 
на тест за интелигентност. 
Изправен пред прост въ-
прос, той не можел да от-
говори от дълго време и си 
навлякъл на подигравките 
на околните. Това накарало 
родителите му да се отка-
жат да сравняват сина си с 
другите, а само с това кой 
е бил преди. И така напре-
дъкът станал очевиден.

На семейно събиране 
Шу Хайфън проявил лю-
бопитство и интерес към 
пианото на свой роднина. 
„Първоначално той беше 
неспокоен, но когато чу 
звука на пианото, утихна“, 
спомня си майка му. За да 
упражнява силата на пръ-
стите си и концентрацията, 
семейството му решило да 
той за започне да учи пи-
ано на 4-годишна възраст. 
„Отначало се занимава-
ше просто като хоби и ня-
мах големи надежди“, каз-
ва майката, но скоро става 
ясно, че момчето има му-
зикални заложби.

За дете с аутизъм да се 
научи да свири на пиано 
е изключително трудно. В 
началото Шу Хайфън бил 
много активен и не можел 

Удивителната история 
на един млад пианист, 
страдащ от аутизъм

лично. През 2019 г. е приет 
в международния клас на 
музикална гимназия „Син-
хай“. През последните годи-
ни участва в редица големи 
представления и има соло-
ви концерти в Шънджън и 
Джухай.

В очите на майка му,  
пианото е променило живо-
та на сина. „Очите му гре-
ят, когато излезе на сцена-
та да свири. Излъчват твър-
дост и увереност и вече не 
са блуждаещи и празни“, 
споделя тя.

„Харесва ми усещането 
да съм на сцената и в свет-
лината на прожекторите, 
обичам да чувам аплодис-
ментите на другите хора. 
Харесвам пианото и сър-
цето ми е в пълен покой, 
когато свиря“, обяснява 
Шу Хайфън. „Да подаря-
вам прекрасна музика на 
всички и да бъда полезен 
за обществото“, са думи-
те, с които описва смисъ-
ла на живота си. И за тази 
цел работи неуморно все-
ки ден.

Шу Хайфън разказва, че 
веднъж, когато видял удос-
товерението си за инвалид-
ност с думите върху него 
„умствено увреждане, трето 
ниво“, се разплакал, а май-
ка му му вдъхнала кураж 
с думите: „Всичко е наред, 
всички те обичаме. Всичко 
е наред, дори и да имаш ув-
реждане, ние ще ти помог-
нем да го преодолееш и пак 
можеш да бъдеш по-добра 
версия на себе си“.

От юли 2021 г. майката 
на Шу Хайфън започва да 
пуска видеоклипове на си-
на си, който учи пиано, в 
социалните мрежи и полу-
чава подкрепа от много хо-
ра. Особено вдъхновяваща и 
окуражаваща се оказва ис-
торията на Шу за родите-
ли, чиито деца също стра-
дат от аутизъм. И мнозина 
от тях получават така нуж-
ната им надежда и кураж 
да помогнат на децата си 
да открият своето място и 
призвание в живота. Как-
то и на обществото да об-
ръща по-голямо внимание 
на хората с аутизъм и по-
казва повече разбиране и 
грижа за тях.

ни, семейството на Шу оти-
ва на екскурзия до Гуейлин. 
Вечерта, когато се прибират 
от разходка макар да е ве-
че 9 часа и време да си ля-
га, той настоява да се уп-
ражнява. След този случай 
му купуват портативно пи-
ано, което е с Шу винаги, 
когато е извън дома си за 
по-дълго.

Шу Хайфън може да се 
похвали със сериозни по-
стижения в пианото. През 
2018 г. той е избран в май-
сторски клас на световноиз-
вестния пианист Лан Лан, 
от чийто опит и умения 
има възможност да черпи 

че сина им често тича на-
пред-назад у дома, отваря и 
затваря чекмеджета и плъз-
гащи се врати многократ-
но и за дълго време, прави 
странни жестове с пръсти-
те си. Затова решили да го 
подложат на терапия въз-
можно най-скоро. По вре-
ме на едногодишната ре-
хабилитация Шу Хайфън 
преминал курсове по език 
и развитие на физиката и 
концентрацията. Според 
майка му, винаги срещал 
трудности при нанизването 

да седи тихо пред инстру-
мента, уроците били срав-
нително кратки, трудно 
общувал с преподавателя. 
След час момчето не казва 
почти нищо и рядко кому-
никира с учителя. Разуча-
вайки различи произведе-
ния, за Шу Хайфън е труд-
но да разбере значението 
на партитурата и емоция-
та на композитора. Освен 
това ръцете на Шу не са 
много силни. Когато свири, 
пръстите му са отпуснати 
върху клавишите и звукът 

няма сила.
След като влиза в начал- 

ното училище, благодаре-
ние на по-професионални 
преподаватели, момчето ус-
пява да се научи да държи 
пръстите си стегнати и то-
ва води до сериозен напре-
дък в умението му да свири.

Самият Шу Хайфън по-
лага огромни усилия да пре-
одолее тези трудности. Май-
ка му си спомня как всеки 
ден след края на уроците 
той продължава да се уп-
ражнява още 4-5 часа без 
да пропусне дори един ден 
в годината.

Когато навършва 6 годи- 
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поред мен из-
куството тряб-
ва да е най-сил-
но устойчиво 
на времето. Но 
как да го напра-

вим такова? То трябва да е 
достатъчно класическо. Аз 
правя статуи на китайски 
воини, защото според мен 
най-добрата същност на 
война е да надмине вчераш-
ното си аз. В моите творби 
чрез телосложението се оп-
итвам да изразя вътрешния 
свят на човека. Това каза в 
интервю за CGTN младият 
скулптор.

Роден в Пекин през 1983 г. , 
Жън Джъ се откроява ка-
то млад авангарден творец. 
Чарът и духът на творбите 
му се крият не само в съче-
танието на източната кул-
тура и традиции със съвре-
менните тенденции, но и на 
най-доброто от културите 
на Запада и Изтока.

За своя скулптура, която 
изобразява воин, който се 
опитва да свири на отрязан 
ствол дърво, авторът обяс-
нява, че е бил вдъхновен 
от една фраза на древния 
китайски философ Лаодзъ, 
която гласи: „Най-красиви-
ят звук е тишината“. „Ма-
кар че това не е истински 
музикален инструмент, все 
пак може да усетите вну-
шението. Смисълът, който 
е скрит зад тази моя твор-
ба, е да търсиш някого, кой-
то те разбира“, обяснява  
Жън Джъ.

Всъщност темперамен-
тът на една скулптура се 
променя според обкръже-
нието, в което е поставе-
на. „Според мен това ва-
жи за всяко едно добро 
нещо. То се променя спо-
ред обстановката, но ако е 

С

Сред съвременните автори на скулптури 
Жън Джъ е като гръбнака на този вид 
изкуство в Китай. Той извайва статуи 
на древни воини, в които се стреми да 
олицетвори културното наследство на 
родината. Така Жън Джъ открива своята 
ниша и гради репутацията си на скулптор.

Млад творец интегрира културните 
ценности на китайците в своите скулптури

години се опитвам да из-
разя изкуството по разноо-
бразни начини“, казва той.

В Националния овал за 
бързо пързаляне с кънки, 
който бе построен специ-
ално за Зимната олимпи-
ада в Пекин през 2022 г., 
окото привлича скулптура с 
името „Силата на духа“. Тя 
е отражение на скоростта 
и страстта в зимните спор-
тове. „Опитах се да пресъз-
дам усещането за скорост, 
което щеше да бъде демон-
стрирано на леда от спор-
тистите. За мен е голяма 
чест да получа признание-
то на хората“, казва млади-
ят творец.

Филмите и телевизион-
ните сериали за бойните из-
куства повлияха положи-
телно за израстването на 
много китайски творци, ро-
дени през 80-те години на 
миналия век. Вместо в за-
падните скулптурни тех-
ники поколението на Жън 
Джъ се чувства по-увере-
но в собствената си култу-
ра. Древните воини, които 
той извайва, не са просто 
празни символи, а изпъл-
нени със смисъл и съдър-
жание. „Аз съм част от по-
колението на 80-те. В мои- 
те творби като допълне-
ние към движенията от ки-
тайските бойни изкуства до-
бавям и някои западни еле-
менти. Но като цяло се на-
дявам хората да почувстват 
повече източния дух. Като 
цяло се стремя да говорят 
на един по-глобален език“, 
казва Жън Джъ.

Неговите скулптури се 
отличават със своята мъ-
жественост, експресивност 
и провокативност. Те съ-
буждат и размисли за хи-
лядолетната история на 
Китай. Чрез тях младият  
скулптор напомня, че в 
своите стремежи творецът 
трябва да е непреклонен.

достатъчно интересно, може 
да се справи с всяко обкръ-
жение“, уверен е Жън Джъ.

Той живее и твори в 
своето ателие. „То е и като 
моя галерия“, казва млади-
ят скулптор, сочейки една 
от творбите си, която но-
си името Черна костенурка. 
Тази творба внушава усеща-
не за вътрешна сила, спо-
койствие и умиротворение. 
„Аз бях в същото душев-
но състояние, докато създа-
вах тази скулптура. Това, от 
което наистина се нуждаят  
хората, докато общуват, 

вероятно не са само думи-
те. По-важна е емоционал-
ната връзка.“

Според Жън Джъ за съз-
даването на една наистина 
добра творба са необходими 
предварителни проучвания 
и задълбочено разбиране на 

източната култура. „Един-
ствено стигайки до дълби-
ните на културната систе-
ма, можеш да я отразиш 
ясно“, казва той.

В ателието на Жън Джъ 
човек може да види със 
собствените си очи как се 

раждат творенията му и да 
усети колко чувствителен е 
той. В своята всекидневна 
работа с глината той успя-
ва перфектно да интегри-
ра класическото и модер-
ното изкуство. 

„Правенето на скулп-
тури е по-близко до моя-
та личност. За мен е по-ис-
тинско да се твори директ-
но с глината, без помощта 
на каквито и да е инстру-
менти. Една добра творба 
отразява живота и душата 
на твореца. Времето и уси-
лията му са кондензирани 
в нея. Тя е като дневник за 
живота му през трите ме-
сеца работа. Затова винаги 
давам всичко от себе си, до-
като творя“, обяснява мла-
дият скулптор.

Една от изложбите на 
Жън Джъ, в която той ру-
ши бариерите между из-
куството и поп култура-
та, се намира в най-висо-
ката сграда на град Шън-
джън и носи името „Дете в 
сърцето“. „През последните 

Бомбоубежище се 
превърна в живописно 
място в Югозападен 
Китай
Нов проект за 
реконструкция на 
бомбоубежище в 
Чунцин наскоро 
беше представен на 
обществеността и 
се превърна в нова 
забележителност.
Проектът, наречен 
Daijiaxiang Cliff Park 
Bomb Shelter Pedes-
trian Trail, е един от 
демонстрационните 
проекти за гражданска 
противовъздушна 
отбрана на града.
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Използвани са материали  

на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

Баскетболистките на Китай станаха 
световни вицешампионки  
на първенството в Канбера

Футболни ветерани спасяват 
Гуанджоу от изпадане

След големия успех на Мондиал 2022 китайските баскетболистки се изкачиха  
на второ място в световната ранглиста

П

С

резидентът на 
Китайската бас-
кетболна феде-
рация Яо Минг 
призова люби-
телите на този 

популярен спорт да не се 
прехласват от успешното 
представяне на женския на-
ционален отбор на светов-
ното първенство в Канбера. 
Единственият китаец, кой-
то стана легенда в НБА и 
спечели титла в шампиона-
та на „извънземните“, смя-
та, че този млад отбор има 
бъдеще, но младите състе-
зателки не бива да се оп-
ияняват от постигнатото.

На световното първен-
ство в Канбера отборът на 
Китай изигра общо осем 
мача, като спечели шест от 
тях. Стартът на отбора беше 
поразяващ – разгромяващи 
победи със 107:44 над Юж-
на Корея. Последваха убе-
дителни успехи над Босна 
и Херцеговина с 98:51, Пу-
ерто Рико – 95:60, Белгия 
– 81:55. На четвъртфинали-
те тимът на Китай срещна 
малко по-сериозна съпро-
тива от представителките 
на Франция, но в крайна 
сметка успехът отново бе 
за състезателките, водени 
от Джън Уей. Напрежение-
то от безметежното летене 

тарши треньо- 
рът на ФК Гуан-
джоу Джън Жи 
обяви, че вете-
раните на клу-
ба, включител-

но и той, започват трени-
ровки, за да се подготвят 
да играят за борещия се 
за оцеляване в китайска-
та Суперлига футболен 
тим.  Бившият футболен 
гранд Гуанджоу беше на-
пуснат от утвърдени игра-
чи, включително нападате-
ля Ай Кесен, Рикардо Гу-
ларт и Джан Линпенг, пре-
ди началото на този сезон, 
оставяйки изтощен отбор, 
който да се бори за оце-
ляване.

Джън Жи, бивш капи-
тан на отбора от Гуанджоу, 
напусна клуба в края на 

миналата година, за да по-
еме преподавателска длъж-
ност в спортния универси-
тет в Гуанджоу, но беше из-
викан обратно и назначен 
за старши треньор в сре-
дата на август, за да спа-
си осемкратните китайски 
шампиони, които в момен-
та се подвизават в зоната 
на изпадащите. Джън пое 
ролята на играещ треньор 
и бе картотекиран, като 
футболист. 

42-годишният бивш по-
лузащитник на Чарлтън 
Атлетик каза, че той и ко-
легата му полузащитник 
Хуанг Боуен, на 35 годи-
ни, който обмисляше пен-
сиониране, тренират усиле-
но, за да влязат в спортна 
форма, която да им поз-
воли да излязат на терена. 

„Играчите ветерани трени-
рат физически и психиче-
ски, за да се подготвят за 
предстоящите важни дву-
бои, заяви Боуен. Когато 
условията го позволяват, 
със сигурност ще получим 
шанс отново да излезем на 
терена.“

Полузащитникът на ФК 
Гуанджоу Ян Дингхао ка-
за, че трудолюбивите ве-
терани са вдъхновение за 
по-младите играчи. „Въз-
връщат кондицията си 
за предстоящите реши-
телни срещи с възможно 
най-бързи темпове. Опит-
ните футболисти са голяма 
помощ за нас, младите иг-
рачи, в тренировките, дават 
ни много вдъхновение и  
опит“, сподели 24-годиш-
ният полузащитник.

на китайския отбор се от-
рази на полуфинала, къде-
то той взе победа над сил-
ния състав на Австралия с 
61:59. Липсата на голям оп-
ит си каза думата и млади-
те състезателки на Китай 
направиха много непредиз-
викани грешки. 

Така китайките влязо-
ха във финала на голямо 
международно състезание 
за първи път от почти три 
десетилетия, преди да за-
губят на финала от защи-
таващия титлата си отбора 
на САЩ и да завършат ка-
то подгласнички за втори 
път в историята. Яо Минг 
каза след това, че този ре-
зултат не би могъл да бъде 
постигнат без близо десет 
години упорит труд.

„Представянето е по-доб- 

ро от очакваното, но рас-
тежът на един отбор не мо-
же да бъде само за кратък 
период“, изтъкна легендар-
ният баскетболист, отбеляз-
вайки, че Ли Менг, 27-го-
дишната звездна реализа-
торка е започнала своето 
развитие още на Монди-
ала 2010 за девойки. Тога-
ва Ли Менг беше избрана за 
най-полезна баскетболистка 
на световното първенство. 
„Така че наистина трябва 
да благодарим на всички 
хора, които ни помогнаха 
по пътя към второто място, 
включително и на по-ста-
рото поколение, което про-
прави пътя за този отбор“, 
каза Яо Минг.

Говорейки за младите 
баскетболистки на Китай, 
Яо, самият той е прекарал 

години в НБА, каза, че Ки-
тайската баскетболна феде-
рация винаги ги е насърча-
вала да отидат в чужбина. 
Той отбеляза, че сезоните 
на WNBA и WCBA са раз-
лични и има и баскетболи-
сти в други страни, които 
играят в Съединените ща-
ти през лятото и в собстве-
ните си страни през зима-
та. Но когато национални-
ят отбор има нужда от тях, 
те трябва да решат и да се 
направи план, добави пре-
зидентът на федерацията.

Представянето на Китай 
на световното първенство 
получи голямо внимание 
от китайците както у дома, 
така и в чужбина, особено 
след като финалът съвпадна 
с националния празник на 
страната. Китайските зна-
мена се развяваха в Sydney 
Superdome, докато нацио-
налният химн кънтеше на 
стадиона, давайки на хора-
та илюзията, че отборът иг-
рае на собствен терен.

Според Яо подобно по-
ложително представяне на 
отбора би било добре за 
развитието на баскетбо-
ла в страната. „Това, кое-
то трябва да направим, е 
да се възползваме от тако-
ва внимание и да предло-
жим план за бъдещия ни 
растеж“, каза той.

Яо добави, че Китай 
трябва да анализира пред-
ставянето си на световно-
то първенство, като обоб-
щи както техния опит, та-
ка и проблемите, показани 
в мачовете. „Трябва да ви-
дим, че сме на подобно ни-
во с Австралия, а Франция 
също е близо до нас. Има и 
някои силни отбори в Ев-
ропа, които не участваха в 
Канбера, така че наистина 
трябва да се успокоим“, за-
върши Яо Минг.

Президентът на 
федерацията – 
легендарният Яо 
Минг, призовава 
еуфорията бързо  
да премине въпреки 
успеха 
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изящни китайски 
културни реликви 
Изложба, 
организирана 
съвместно от 
Националния и от 
Дворцовия музей, 
представи различни 
експонати, които 
демонстрират 
китайската 
традиционна 
философия на 
хармонията 

КалейдосКоп

за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2022 г.
Каталожен № 381

торият китай- 
ско-европейски 
музикален фес-
тивал бе открит 
онлайн с кон-
церт под надс- 

лов „Пет десетилетия нов 
старт“. Събитието е по 
случай 50-ата годишнина 
от установяването на ди-
пломатически отношения  

окладът на Дър-
жавното статис-
тическо управле-
ние показва, че 
през изминали-
те десет години 

всички жители на селата 
из цялата страна са се из-
бавили от абсолютната бед-
ност. Не само това - доходи-
те им продължават да рас-
тат с бързи темпове и се на-
блюдават ясни подобрения 
в качеството на ежедневния 
им живот.

От 2013 до 2020 г. насе-
лението в селските райони 
в абсолютна бедност се е 
намалило с 98,99 милиона. 
Това е средногодишен спад 
от 1,3 процентни пункта или 
12,37 милиона души, сочи 
докладът.

За същия период разпо-
лагаемите доходи на глава 
от населението на жителите 

В

Д

Втори китайско-европейски 
музикален фестивал

Доходите на жителите  
в селските райони растат

Красив есенен пейзаж край Шъйен 
Есента настъпва и красивата природа край град Шъйен  
в провинция Хубей се променя.

Снимка Синхуа

В

Солено-алкалната 
почва се превръща  
в ценен актив 

индустриалния 
парк в Янчъ, ок-
ръг в североза-
падния китайски 
автономен район 
Нинся-хуейския 

автономен регион, кой-
то се намира на южния 
край на пустинята Му-Ус, 
има близо 800 оранжерии, 
построени върху огромна 
площ от солено-алкална 
почва. Невъзможно е со-
лено-алкалната почва да 
се превърне в плодороден 
чернозем, но може да гене-
рира печалби, когато се из-
ползва правилно. В парни-
ците обаче не се отглеж-
дат плодове и зеленчуци, а 
спирулина (вид водорасли 
с лечебни свойства). В ня-
кои от парниците също та-
ка се отглеждат и скариди.

За да направят непло-
дородната солено-алкална 
почва продуктивна, мес- 

тните власти въвеждат 
предприятия за аквакулту-
ри и обработка на водорас-
ли и създават 167 хектара 
бази за развъждане. Днес 
индустриалният парк на 
годишна база произвеж-
да 500 тона спирулина и 
20 тона фикоцианин.

Повечето от предпри-
ятията в индустриалния 
парк се занимават с про-
изводство на спирулина на 
таблетки и прах. За да по-
добрят добавената стой-
ност на своите продукти, 
някои предприятия въвеж-
дат водещи нови техноло-
гии и иновации в своите 
производствени процеси.

Успехът на индустри-
алния парк показва, че е 
възможно отрицателните 
фактори на средата да се 
превърнат в предимства и 
да се постигне печеливш 
икономически растеж. 

между Китай и Германия. 
Организатор на фести-

вала е Китайската медий-
на група. Повече от 200 
китайски и немски му-
зиканти изпълниха кла-
сически произведения на 
двете страни. Ханс-Петър 
Фрийдлих, депутат от гер-
манския Бундестаг, изпра-
ти поздравително писмо 

до концерта, в което обоб-
щи, че музиката е общ език 
на човечеството. Концер-
тът, организиран от КМГ, 
е мост, свързващ душите 
на двата народа. В бъдеще 
Германия и Китай трябва 
да търсят общото въпреки 
различията и заедно да се 
справят с предизвикател-
ства пред човечеството.

на селските райони, които 
са били в крайната бедност, 
са се увеличили с 11,6% го-
дишно, което е с 2,3 про-
центни пункта по-високо от 
средното ниво за селата ка-
то цяло. Мерките на прави-
телството за намаляване на 

бедността чрез трудоустроя- 
ване дават забележителни 
резултати. Нивото на по-
требление в селските райо-
ни значително се е повиши-
ло и качеството на живо-
та им непрекъснато се по-
добрява.


